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پايان افسانه سريع ترين مرد جهان  با برنز 

صاعقه آرام گرفت
ارتباطات و اطلاعات فناورى

مهر: معاون وزير ارتباطات گفت: از روز پنج شــنبه هفتــه جارى ارتباطات 
بين الملل ايران با 170 اپراتور ارتباطى دنيا به صورت مستقيم و با حذف واسطه 
برقرار مى شود. آذرى جهرمى در صفحه خود در اينستاگرام نوشت: اثرات اين كار 
بهبود جدى كيفيت اينترنت تحويلى زيرساخت به اپراتورهاى ايرانى و نيز بهبود 
كيفيت سرويس هاى ايرانى مستقر در شبكه ملى اطلاعات در ساير كشورهاى 
دنيا خواهد بود. در نتيجه مى توان اميدوار بود كه شــرايط براى كســب و كار 
سرويس هاى ايرانى در خارج از مرزهاى كشور فراهم شود. وى گفت: اين مهم 
بر اساس سند الزامات توسعه شبكه ملى اطلاعات و بازطراحى شبكه ارتباطات 

بين الملل ايران و اصلاح مدل هاى مسيريابى سابق و عقد تفاهمات بين المللى متعدد، فراهم شده است. آذرى جهرمى همچنين با اشاره 
به اظهارات رئيس جمهور در مراسم تحليف، مبنى بر افزايش 10 برابرى دسترسى و ظرفيت اينترنت كشور، تأكيد كرد: پهناى باند 

اينترنت از 624 گيگابيت برثانيه در ابتداى دولت به بيش از 10 هزار گيگابيت بر ثانيه در حال حاضر رسيده است. 

برقرارى ارتباط مستقيم ايران با 170اپراتور خارجى
ايســنا: پل هاى طبقاتى با هدف كمك به حمل  و نقل داخل شــهرى و 
جلوه ويژه شــهرهاى مدرن، ســال ها در سراســر دنيا كاربرد داشته اند اما 
آســيب پذيرى آن ها برابر زلزله در ساليان گذشــته، عاملى بازدارنده براى 
طراحى و ساختن پل هاى طبقاتى جديد بوده است. اولين اين پل ها در سال 
1943 در شهر پورتلند آمريكا ساخته شد اما از 40 سال پيش بنا به تصميم 
شــهرداران شــهرهاى چندمليتى بزرگ و ارزيابى اين پل ها، نه تنها ديگر 
چنين ســازه هايى نبايد ساخته شوند، بلكه پل هاى موجود هم يا تخريب و 
يا به  ناچار به فضاى سبز و پياده رو تبديل مى شوند. دلايل اين امر هم عدم 

دســتيابى به عملكرد مورد نظر آن ها از ديدگاه ترافيكى، هزينه هاى سرسام آور نگهدارى و بهره بردارى، ازدياد حمل ونقل هاى 
ناخواسته و مهمتر از همه خطر ريزش آن ها در زلزله اعلام شده است چنان كه پل «سايپرس استريت» در سال 1989 و پل 

«آلاسكان وى» در سال 2001 بر اثر زلزله فروريختند.

بزرگراه هاى طبقاتى در خطر تخريب

احمدى شــيروان:  مريم  زندگى/ 
آخريــن بــارى كــه بــراى آزمايش 
چكاپ رفته ايد، كى بوده اســت؟ دور 
از جانتــان فرض كنيد همين امــروز صبح، جواب 
آزمايش هايتان را گرفته ايد و پزشــكتان پس از نگاه 
كردن به برگه، برداشــتن عينك و تكان دادن ســر 
مى گويد، شما ســرطان خون داريد. مانند آنچه بر 

«محمدرضا براز» گذشت.
حــالا دو راه بيشــتر نداريد. يا اينكــه با روحيه اى 
خراب، ســرى تراشــيده و اعصابى بــه هم ريخته 
گوشــه اى از اتاق دراز كشيده و بر بخت سياه خود 
لعنت بفرستيد و يا اينكه كمر همت بسته، عزم خود 
را براى غلبه بر اين سلول هاى سرطانى جزم كنيد. 

مانند كارى كه «محمدرضا براز» انجام داد.

   سرطان پايان زندگى نيست
«محمدرضا براز» جوانى است كه امروز 32 سال دارد، 
اما فروردين 6 ســال قبل، درست زمانى كه تنها چند 
روز بــه تولدش مانده بود، وقتــى برگه آزمايش را در 
دست گرفت، از دكترش شنيد كه سرطان خون دارد. 
او درباره آن روزها مى گويد: «بعد از اينكه فهميدم، 
سرطان خون آن هم از نوع لوسمى حاد دارم، شوكه 
شدم. پاهايم سست شــد و توان انجام هر كارى از 
من ســلب شــده بود. روزها در اتاق مى نشستم و 
به آنچه بر ســرم خواهد آمــد، فكر مى كردم. حتى 
نمى توانســتم، تصــور كنم كه بهار ســال آينده را 
خواهم ديد يا نه. من تازه 26 ســال داشتم و براى 
ثانيه ثانيه روزها و سال هاى پيش رو برنامه داشتم. 

اما با اين بيمارى، آينده را نقش بر آب مى ديدم».
حس مى كنم، يادآورى آن روزها برايش آسان نيست، 
چرا كه با صدايى لرزان اضافه مى كند: «تقريباً دو هفته 
از خانه بيــرون نرفتم. درگيرى عجيبى در ذهنم بود. 

نمى خواســتم تسليم شــوم. من بايد پيروز مى شدم، 
امــا چگونه؟ در اين مدت دنبال روزنه اى از اميد بودم. 
به دنبال فردى مى گشــتم كه توانسته باشد اين ديو 
ترسناك را شكست دهد، اما در تماس با انجمن هاى 
ســرطان ردپايى از كســى پيدا نكردم. تــا اينكه آن 
شــب فرا رسيد. شــبى كه فردايش مى بايست براى 
شيمى درمانى به بيمارستان مى رفتم. اما هنوز خودم 
را پيدا نكرده بودم، مى بايست بين زنده ماندن و تسليم 

بيمارى شدن يكى را انتخاب مى كردم».
او مى گويد: «آن شــب، شبى سخت بود. شب اتمام 
حجت بــا خودم. در نهايت تصميم گرفتم  كه زنده 
بمانــم. و ماندم. تصميم گرفتم هر چه در توان دارم 
به كار گيرم تا نه تنها خودم از زندگى بيشــتر لذت 
ببرم، بلكه چراغى روشن باشم براى افرادى كه بعد 
از من پى به وجود اين بيمارى رخنه گر در بدنشان 
مى برند. سرطانى كه چنگ مى زند و پيش مى رود».

   مرگ را به بازى گرفت
براز از شــروع درمانش مى گويد. او تعريف مى كند: «در 
همان روزها شــيمى درمانى ام شــروع شد. دوره هايى 
كه خيلى سخت بود، اما هميشه مى دانستم كه خوب 
خواهم شد و لطف خدا شامل حالم مى شود». با آوردن 
نام شــيمى درمانى، تصوير سرهايى بدون مو به ذهنم 
آمد، چرا كه شــنيده ام تقريباً همه بيماران ســرطانى 
نگران ريزش مو هستند. حتى خيلى ها بر اين باورند كه 
ريزش مو از سرطان ترسناك تر است. اما وقتى شنيدم 
كه خودش، قبل از ريختن موهايش، آن ها را تراشيده، 
تعجــب كردم. او از روزهاى شــيمى درمانى مى گويد: 
«مى دانســتم كه بعد از طى مراحلــى، موهايم خواهد 
ريخت و چهره ام زشــت خواهد شد. اما تصميم گرفتم 
براى رسيدن به هدفم با آن كنار بيايم. به همين خاطر 
زودتر از آنكه خودش بريزد، همه را تراشيدم، چرا كه آن 

موها بهايى ناقابل براى رسيدن به بهارهاى آينده بود».
اين همــه روحيه و اميد به آينده براى كســى كه 
ديگران بيمارى اش را پايان زندگى مى دانند در باورم 
نمى گنجد. شــايد به همين دليل است كه از شغل 
و مشــغوليت آن زمانش مى پرسم. توضيح مى دهد: 
«زمانى كه متوجه شــدم ســرطان خــون دارم، در 
مقطع كاردانى رشــته عمران تحصيل و در شركتى 
كار مى كردم. اوايل دوست نداشتم كه بقيه متوجه 
بيمارى من شــوند و برايم دلسوزى كنند، اما بعد از 
تراشــيدن موى سر و بروز نشانه هاى بيمارى، ديگر 
همه مى دانســتند و از اينكه با جديت در كلاس ها 
حاضر مى شــدم، تعجب مى كردند. اما من تصميم 
خودم را گرفته بودم و الآن هم با سربلندى به شما 
مى گويم كه دانشــجوى ترم آخر كارشناسى ارشد 
معمارى و هنوز هم در همان شركت شاغل هستم».

   روزى كه دارو را كنار گذاشتم!
هنوز هــم تصور اينكه چطور يك جوان 26 ســاله 
توانسته، مرگ را به بازى بگيرد، برايم سخت است. 
محمدرضا مى گويــد: «وقتى مى ديــدم نمى توانم، 
افــرادى را پيدا كنم كه قبــل از من اين بيمارى را 
داشــتند، تنم مى لرزيد. چرا كه با چشــم مى ديدم 
پشــت اين بيمارى مرگ است، اما من مى خواستم 
تمــام ديده هــا و تصورها را به چالش بكشــم. من 

مى خواستم بهبود پيدا كنم».
براز درباره مدت درمانش چنين مى گويد: «شــيمى 
درمانى ســه ســال و قرص درمانى يك سال زمان 
برد. روزى را كه پس از چهار سال دكتر اعلام كرد، 
نيازى به استفاده از دارو نيست، هيچ وقت فراموش 
نمى كنم چرا كه حس مى كردم تمام ســختى هاى 

چند ساله ام به پايان رسيده است».
حــال و روز اين روزهاى «براز» هم جالب اســت. او 

از كارهايش براى روحيه دادن به بيماران ســرطانى 
مى گويد و توضيح مى دهد: «حالا كه توانســته ام بر 
اين بيمارى ترســناك غلبه كنم، ســعى مى كنم، 
تجربياتــم را در اختيار بيماران ســرطانى كشــور 
بگذارم. روزانه به صورت حضورى و مجازى با آن ها 
در ارتباط هســتم و براى مراحــل درمان بيمارى، 
تأثيــرات داروها و عوارض آن ها مشــاوره مى دهم. 
تلاش مى كنم تا آن ها روحيه داشته باشند و به اين 
باور برسند كه سرطان خون، پايان زندگى نيست».

   فتح قله هاى بلند 
براى روحيه دادن به بيماران

براز در ادامه مى گويــد: «تقريباً تمام بيماران نگران 
اين هستند كه به خاطر اين بيمارى محدود شوند. 
من به خاطر اينكه اثبات كنم، بيماران سرطانى مانند 

هر فرد ســالم و چه بسا مصمم تر از آن ها مى توانند، 
كارهاى روزمره شــان را انجام دهند، تصميم گرفتم 
با يــك گروه كوهنوردى به قله هاى ســخت صعود 
كنم. در صورتى كه قبل از بيمارى هيچ زمينه اى از 
كوهنوردى نداشتم. با همين انگيزه در خرداد و تير 
گذشــته و كمتر از دو ماه، هشت صعود به قله هاى 
بيش از 4000مترى داشتم كه آخرين آن، صعود به 
قله دماوند در ارتفاع 5670 مترى بود و براى ماه و 
ماه هاى آينده هم صعودهاى ديگرى را برنامه ريزى 
كرده ايم. صعودهايى كه انعكاس اخبار و تصاوير آن 

در روحيه بيماران سرطانى اعجاب برانگيز بود».
«محمدرضا براز» نمونه اى اســت براى اثبات اينكه 
ســرطان، لاعلاج و ترسناك نيســت. براستى چه 
كسى مى تواند، مطمئن باشــد كه همين الآن يك 

سرطان خفته در بدنش ندارد؟

جنگيدن با سرطان براى رسيدن به زندگى

محمدرضا پشت مرگ را به خاك ماليد

آيا من وسواسى ام؟
 سلام. خانمى 29 ساله و خانه دار هستم. حدود 
يك سال اســت كه فكر مى كنم همه چيز در 
خانه كثيف اســت و تميز نمى شود. تمام مدت 
در حال تميز كردن، شســتن و ساييدن هستم 
و به كار ديگرى نمى رسم. همسرم و خانواده ام 
خيلى ناراحت هستند و مى گويند دچار وسواس 

شده ام. به نظر شما چكار بايد بكنم؟ 

پاسخ روان شناس:
شناس:  روان  قديمى/  شــهركى  شيما  دكتر 
با ســلام خدمت شــما خواننده عزيز. بــراى اينكه 
مطمئن شويد مبتلا به وســواس هستيد (وسواس 
فكرى، عملى يا هر دو) ابتدا بايد موارد زير در شما 

بررسى گردد: 
وسواس فكرى

1. افكار، تمايلات يا تصورات مزاحم و ناخواسته كه 
موجب اضطراب يا ناراحتى مى شود.

2. تلاش براى ناديده گرفتن يا ســركوب اين افكار 
و تمايــلات و تصورات يا پرداختــن به فعاليت هاى 
ديگر براى خنثى كردن آن ها (مثلاً انجام يك عمل 

وسواسى)
وسواس عملى 

1. رفتارهاى تكرارى (مانند شستن دست و رعايت 
نظم و ترتيب و وارسى كردن) يا فعاليت هاى ذهنى 
(نظير شــمردن) كه فرد احساس مى كند مجبور به 
اجراى آن هاست در پاسخ به يك وسواس فكرى و يا 

طبق قوانينى كه دقيقاً بايد انجام شوند.
2. اين اعمال افراطى اند. واقع بينانه نيستند و با هدف 
كاهش اضطراب يا ناراحتى و جلوگيرى از رويدادها 
و وضعيت هــاى هراس آور، صــورت مى پذيرند. اين 
فعاليت ها اگر وقت گيرند (بيش از يك ســاعت در 
روز)، عــذاب آورند و موجب ناراحتــى و رنج قابل 
ملاحظه براى خود شــخص و اطرافيانش مى شوند 
و در كاركردهاى شــغلى و اجتماعى اختلال ايجاد 
مى كنند، نياز به درمان جدى دارند. بنابراين درمان 
وسواس به دو صورت دارو درمانى و درمان هاى روان 

شناختى انجام مى شود.
معمــولاً بــراى شــروع درمــان، مراجعــه به يك 
روانپزشك و مصرف دارو براى تعديل علايم توصيه 
مى شود. اما با رجوع به يك روان شناس نيز مى توان 
درمان را شروع كرد تا افكار و موقعيت هاى مشكل زا 
و اضطراب زا شناســايى شــوند. اينكه بيان كرده ايد 
حدود يك سال اســت به اعمال وسواسى مبادرت 
مى ورزيد، بايد ببينيد چه مســائلى قبل از شــروع 
اين علايم رخ داده اند كه نياز به توجه و حل شــدن 

داشته اند. 
همچنين از خانواده بخواهيد شرايط شما را درك كنند 
تا در محيطى امن و حمايت كننده و پذيرا و با كمك 
روان شناس، راه حلى سالم و سازگارانه جايگزين اعمال 
وسواسى شود. توجه داشته باشيد كه درمان وسواس 
زمانبر اســت و بايد صبور باشــيد و با درمانگر خود تا 

رسيدن به نتيجه مطلوب همكارى كنيد. 
موفق باشيد.

مشاوره

درباره برنامه «خنداننده شو» از شبكه نسيم

وقتى خيلى خوب كپى كارى مى كنيم
11
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فرهنگ

کوتاه و خواندنی

فرهنگ: طرح تابســتانه کتاب از دیروز در ۳۱ استان کشور آغاز به کار کرد. این 
طرح با شــعار »این چنین دوست کتاب است از او دســت مدار« که با درخواست 
مشــارکت ۹۳۶ کتابفروشی از سراسر کشــور همراه بود، با تأیید ثبت نام  ۸۲۸ 
کتابفروشــی از دیروز )۱۵ مرداد( آغاز شد. ۶۳۱ کتابفروشی از مراکز استان ها و 
۱۹۷ کتابفروشی از شهرستان ها عضو این طرح شده اند. خریداران کتاب می توانند 
با همراه داشتن کارت ملی تا پنجم شهریور در مراکز استان ها و تا پانزدهم شهریور 

در شهرستان ها به کتابفروشی های عضو طرح مراجعه کنند.

طرح تابستانه کتاب در سراسرکشور آغاز شد

تسنیم: جواد افهمــی نویسنده کتاب »عشق فصل آخر« برای رونمایی از نسخه 
انگلیسی این کتاب به نمایشگاه کتاب فرانکفورت خواهد رفت. »عشق فصل آخر« 
تازه ترین رمان دفاع مقدســی جواد افهمی اســت که نسخه انگلیسی آن توسط 
ساجده اثنی عشری ترجمه و با ویراستاری مایکل مک اروین همزمان منتشر خواهد 
شــد. این کتاب قرار است با حضور نویســنده در غرفه ایران در نمایشگاه کتاب 
فرانکفورت مهرماه سال جاری رونمایی شود. »عشق فصل آخر« زندگی جانبازی را 

روایت می کند که در رشته وزنه برداری قهرمان جهان شده است. 

افهمی به فرانکفورت می رود

ایســنا: قائم مقام وزیر علوم گفت: توســعه کیفی آموزش عالی، توســعه سایر 
بخش های کشور را فراهم می کند. دکتر محمدسعید تسلیمی افزود: نباید نسبت 
به آنچه به آن دســت یافته ایم قانع باشــیم، زیرا بیش از ۴ میلیون دانشجو و ۸۰ 
هزار عضو هیئت علمی تحت تأثیر برنامه ریزی و عملکرد ما در وزارت علوم هستند. 
وی با اشاره به تصویب قانون پیش گیری از تقلب در آثار علمی اظهار داشت: باید 
به سرعت و با هماهنگی تمامی حوزه های آموزشی، پژوهشی، دانشجویی و تنقیح 

قوانین آیین نامه ها این قانون را تدوین و برای تصویب به هیئت دولت بفرستیم. 

آیین نامه های مبارزه با تقلب به دولت می رود

با اعلام نفرات برتر مشخص شد

کدام شهر بیشترین رتبه تک رقمی کنکور سراسری را دارد؟

فرهنگ: نتایج اولیه کنکور سراسری ۹۶ درحالی اعلام شد که توزیع برگزیدگان در گروه های مختلف نشان 
می دهد بازهم تهرانی ها در کسب رتبه های تک رقمی، گوی سبقت را از دیگر شهرها ربوده اند. البته برخی از 

استان ها هم که سال گذشته رتبه های برتر داشتند در این دوره غایب بودند.
دیروز اسامی نفرات برتر کنکور سراسری بر روی سایت سازمان سنجش قرار گرفت و نتایج اولیه آزمون سراسری سال ۹۶ 
اعلام شد. نفرات برتر بیشتر از استان های مرکز و غرب کشور بودند و تمام سهم استان های شرق کشور، رتبه ۸ کنکور 
تجربی از بیرجند در خراسان جنوبی بود. در آزمون سراسری سال ۹۶ تعداد ۹۳۰ هزار نفر ثبت نام کردند که حدود ۱۰ 
درصد از این داوطلبان در جلسه کنکور غایب بودند. از میان داوطلبان حاضر در کنکور سراسری که ۵۹ درصد زن و ۴۸ 

درصد مرد بودند، همه شرکت کنندگان یعنی ۸۳۰ هزار نفر مجاز به انتخاب رشته شدند.
با اعلام نتایج رتبه های تک رقمی ۳۶  نفر در پنج گروه ریاضی و فنی، علوم تجربی، علوم انسانی، هنر و زبان های خارجی 

به عنوان نفرات برتر معرفی شدند.
در گروه علوم ریاضی و فنی همه ۱۰ نفر رتبه تک رقمی را پسران تشکیل می دهند. همچنین در چهار گروه، نفر اول پسران 
هســتند و نفر اول گروه هنر از میان دختران اســت. از تعداد ۳۶ نفر، ۲۸ نفر پسر و ۸ نفر دختر هستند. از میان ۳۶ نفر 

برگزیده ۱۷ نفر تهرانی هستند و سایر برگزیدگان از شهرهای مختلف کشور.
یزد و تبریز با ۴ برگزیده در رتبه بعدی قرار دارند و شــهرهای کامیاران، کاشان، بیرجند، کرج، سیرجان، اصفهان، بابل، 
یاسوج، شیراز و اردبیل نیز رتبه تک رقمی داشته اند. انتخاب رشته کنکور ۹۶ از روز ۱۹ مردادماه آغاز می شود و تا ۲۳ ماه 

جاری ادامه خواهد داشت. 

خبر روز

کافه کتاب

دنیای شب گرفته شاعر
نگاهی به مجموعه »آل« سروده امید روزبه 

 فرهنــگ/ لیــلا کردبچه  
حقیقت این اســت کــه مرگ و 
زندگی، همچون دیگر تقابل های 
دوگانه، مثل شب و روز، تاریکی و 
روشنایی، اندوه و شادی، پیری و 
جوانی و... سهمی مهم در شناسایی 
یکدیگر دارند و پرداختن به هریک 
از ایــن دو واژه، خود به خود واژه 
دیگر را بــه ذهن متبادر می کند، 
چنان که آثاری سرشار از زندگی، 
مــرگ را هــم دوش و هم پای آن 
حمل نمی کنند و آثار مرگ اندیش 
و مرگ محور نیز تــا حد زیادی، 

بریدگی و رمیدگی از زندگی را در خود مستتر دارند. خصیصه مشترک 
آثار هنری مرگ اندیش، پذیرفتنِ مرگ در انتهای زندگی است. این قبیل 
آثار، در پس هــر زیبایی، زوال آن را می بیننــد، و در هر تولدی، دنبال 
نشانه های نفس کشیدنِ پنهان مرگ هستند. و مجموعه »آل« امید روزبه، 
اثری اســت با چنین رویکرد اندیشگی به جهان. زوال و هراس از ویراني 
و ابتذال، مهم ترین بن مایه اشعار مجموعه »آل« است که به عنوان نماینده 
بنیان فکري و اندیشــگي روزبه، خود را عرضــه می کند. »فقدان« که در 
جهان اندیشگی شاعر مرحله پس از »زوال« است، به شکل های گوناگونی 
چهره خود را نشان می دهد که هریک با فضاسازی و تصویرسازی خاص 
خود همراه است؛ مانند به تصویر کشیدن »کوری« که درحقیقت فقدان 
»بینایی« اســت و در پی زوال »بینایی« ایجاد شده و شاعر توانسته فضای 

کاملاً ملموس و محسوس این نوع »فقدان« را اجرا کند: 
کل دنیا واسه م یه تصویره
 روز تا روز، هفته تا هفته

توی دنیای شب گرفته من
هرکی ساکت بشه، ینی رفته.

 ترسیم از دست دادگی
در مجموعه »آل« ســازوکار و مراحل »از دســت  دادگــی« و »زوال«، به 
شیوه های مختلف و با دقتی شگفتی آور ترسیم شده؛ از به تصویر کشیدن 
لحظات تولد، وقتی توأمان با مرگ اند، از زندگی ملال آوری که با گونه های 
مختلف فقدان دست وپنجه نرم می کند و با نبودن ها و نداشتن ها و جاهای 
خالی می سازد، از مرگ که به اشکال گوناگون رخ می دهد و معتقدم حتی 
شعرهای جنگ محور شاعر نیز عملاً یکی از مسیرهای کوتاه و تضمینیِ 
مرگ و زوال را معرفی می کنند، از مراسم و مناسبات مرگ و تدفین و... که 
در آن ها درهم تنیدگی حضور و عدم حضور توسط ساخت تصاویر سورئال 
و فراواقعی به نمایش درمی آید، تا خالی های عمیقِ پس از مرگ، که شاعر 

را وارد مرحله »فقدان« می کند. 
در مجموعه »آل« گاهی نیز »زوال«، زوال یک رابطه عاطفی است و به شکل 
»ترک شــدگی« تصویر می شود، مضمونی که در عاشقانه ها، و یا به عبارت 
بهتر در »فراقی«های این مجموعه به چشــم می خورد: همه رفتن، همه 

ترکم کردن 
بی کسی دوروبرم مونده هنوز... .

اگرچه مجموعه »آل« اساساً مجموعه ای مرگ اندیش و مرگ محور است، 
اما توجه به این نکته ضروری است که این مرگ اندیشی، درنهایت شاعر 
را بــه نگاهی خاص و عمیق درباره زندگی و مرگ نمی رســاند، و درحدّ 

مرگ باوری و در اغلب موارد مرگ هراسی، متوقف می ماند. 

 باور کردن مرگ
باور کردن مرگ بیش از آن که شاعر را به بی اعتباری دنیا، به زوال هستی، 
به غنیمت شمردن لحظه، به هیچ وپوچ انگاری و به نسبی و موقتی بودن 
موقعیت ها در زندگی برســاند، آن گونه که در کار مرگ اندیشــان بزرگ 
می بینیم، تنها به هراس از مرگ محدود مانده اســت؛ هراسی که اغلب 

با نوعی خودآزاری همراه شده و شاعر را گاهی به انتظار مرگ نشانده: 
مرگ! منم! آخرین مسافر دنیا

 پشت کدوم پنجره پناه گرفتی؟
 و در موارد بسیاری با قرار دادن او در موقعیت و فضایی مرگ آلود، منجر 

به خلق تصاویری بسیار عینی و محسوس از مفهوم انتزاعی مرگ شده: 
اون قدَر گشنه بمونی که یهو 

دس کنی تو دیس خرمای خودت
یا موقعیت روحی سرگردان را به وضوح تشریح کرده: 

رد می شه دستم از توی دستات 
قدرت لمس کردن ندارم

انتقاد رئیس جهاد دانشگاهی کشور از مقاومت دولتی ها در خرید فناوری های داخل 

پول پژوهش را می دهند اما محصول را نمی خرند
 فرهنگ/ زهره کهندل  جهاد دانشگاهی یک 
نهاد فرهنگی، پژوهشــی، آموزشی در کشورمان 
است که ۱۶ مرداد ســال ۵۹ ستاد عالی انقلاب 
فرهنگــی، این مجموعــه را درراســتای اهداف 
انقلاب فرهنگی ایران تأســیس کرد. ده سال بعد، 
شــورای عالی انقلاب فرهنگی، جهاد دانشگاهی 
را به عنوان پلی میان دانشــگاه و بخش صنعتی، 
خدماتی کشــور معرفی کرد. بیش از سه دهه از 
فعالیت جهاد دانشگاهی می گذرد و باید دید که 
این مجموعه برخاسته از انقلاب، چقدر به اهدافش 
نزدیک شده است و چه مشکلاتی را پیش رو دارد؟ 
در این باره با دکتر حمیدرضا طیبی، رئیس جهاد 
دانشگاهی و عضو شــورای عالی انقلاب فرهنگی 

گفت وگو کردیم که می خوانید. 

 با توجه بــه این که یکی از مأموریت های 
جهاد دانشگاهی، پاسخ گویی به نیازهای ملی 
براساس فعالیت های پژوهش محور است، چه 

اقداماتی در این  راستا انجام شده است؟
ایــن مجموعه با محدودیت منابع مواجه اســت، 
چراکه ۲۰درصد از بودجه مــا از بودجه عمومی  
دولــت تأمیــن می شــود و ۸۰ درصــد دیگر از 
تجاری سازی فعالیت های پژوهشی و آموزشی. اما 
جهاد دانشگاهی درمجموع عملکرد موفقی داشته 
اســت؛ به خاطر الگوســازی های موفق در حوزه 
پژوهش و فناوری، پزشکی و صنعت. برنامه ریزی 
برای توسعه فعالیت ها هم انجام شده اما باید منابع 
داشته باشیم تا آن ها را اجرا کنیم. مشکل اصلی ما 

کمبود منابع در اجرای برنامه هاست.

 درحوزه فرهنگ چه اقداماتی انجام داده 
است؟

در حوزه فرهنگ هم ساختارســازی های خوبی 
داشــتیم. البته ســعی می کنیم که فعالیت های 
بهتری انجام دهیم امــا امکانات ما هنوز محدود 
اســت. دو خبرگزاری بزرگ کشــور توسط این 
مجموعــه حمایــت و هدایت می شــود. یکی از 
اقدامات، ایجاد مرکز رشــد فعالیت های قرآنی در 
سال گذشــته بود. حرف ما این است که با توجه 

به نیازهای کشور در حوزه های مختلف، به جهاد 
دانشگاهی مأموریت های بزرگ واگذار شود. بنابر 
توصیه رهبر معظم انقلاب، ســندی در شــورای 
راهبردی نقشه جامع علمی  کشور تصویب شده 
با عنوان »نقش جهاد دانشگاهی در اجرای نقشه 
جامع علمی  کشــور« که درآنجــا ۷ مأموریت در 
حوزه پژوهش، فناوری، آموزش، فرهنگی، اشتغال 
و کارآفرینی برای جهاد دانشگاهی مشخص شده 
است. به دنبال این هستیم که این مأموریت به شکل 
واقعی به ما واگذار شود. حرف ما این است که به 
جهاد دانشگاهی مأموریت واگذار کنید، امکانات 
لازم را در اختیارش قرار دهید و بعد، مســئولیت 
بخواهیــد تا ما از همه امکانات اســتفاده کنیم و 

پاسخ گو باشیم. 

 چــرا جهــاد دانشــگاهی در تأمین 
هزینه هایش از محل قــرارداد با صنعت، با 

مشکل مواجه است؟ 
ببینید ما با چند مشکل مواجه هستیم که جمع 

این مشکلات، منجر به این بی اعتمادی می شود. 
در سال های اخیر بودجه های پژوهش و فناوری 
به شدت کم شده و کارها متوقف است. همچنین 
به علت نبود آزمایشگاه های مرجع ملی، باید زمان 
زیادی را صرف کنیم که تجهیزات در عرصه عمل 
آزمایش شوند.  عدم باور به توان ایرانی در برخی 
از مدیــران وجود دارد، درحالی که معتقدیم دهه 
چهارم انقلاب، دهه ای اســت که مدیران ما باید 
مدیران خودباوری باشــند و ایــن خودباوری در 

عرصه کارهای علمی  و عملی بروز یابد. بسیاری 
از مدیران ارشــد، مدیران اجرایی و سیاسی نسل 
گذشته هســتند. بســیاری هم به خاطر هجمه 
تبلیغاتی غرب که می گوید مشکلات علم و فناوری 
همه درغرب قابل حل اســت، ایــن خودباوری را 
ندارند. بخش دیگر مشــکلات هــم به تحریم ها 
برمی گــردد.  پولی که مــا در بانک های خارجی 
به ویژه در چین داریم، صرف خریدهای خارجی 
می شود، چون منافع برخی در گروی خریدهای 
خارجی است. بخش دیگر مشکلات هم به نظام 
ملی نوآوری برمی گردد که نظام کارآیی نیست و 

شرح  وظایف آن به درستی تعریف نشده است. 
وقتی فناوری موفقی تجاری ســازی می شود چرا 
خریداری نمی شــود؟ ما الان بــا وزارتخانه هایی 
مواجه هســتیم که خودشــان پول پژوهش را 
داده اند، یعنی بخش پژوهشی آن مجموعه با درک 
نیازهای این صنعت، قراردادهای مهمی  را با جهاد 
دانشگاهی منعقد کرده اند، اما بخشی که مربوط 
به عرصه عملیات است، از آن استفاده نمی کند. 

گاهی اینقدر ایرادهای بی موردی گرفته می شود تا 
محصول داخلی، وارد جرگه تولید نشود. 

 پیشــنهاد شــما برای رفع این مشکل 
چیست؟

باید ســازمانی در کشور متولی ماجرا باشد تا کار 
به نتیجه برســد. مدیران در ســطح بالا، مدیران 
علاقه مندی هســتند، ولی وقتی کار به مدیران 
میانی و بخش های کارشناسی می رسد، بی دلیل 
متوقف می شــود. اگر اشــکال ازسمت محقق و 
سازنده داخلی است، باید استانداردها را مشخص 
کنند و بــه او بگویند که اشــکالات را رفع کند. 
اگر مشکل ازسمت مصرف کننده است، باید این 

مشکلات رفع شود. 
متأسفانه مشکلاتی هم در حوزه مناقصه ها داریم 
که وقتی محصولی تولید می شــود، قوانین فعلی 
می گوید باید ســه رقیب وجود داشته باشد. پس 
باید دو رقیب ضعیف داخلی درســت کنیم، اگر 
رقیب ضعیف باشد، قیمتش را هم پایین می آورد 
و اگر برنده شود چون ضعیف است نمی تواند کار 
انجام دهد و رقیب قوی هم به خاطر قیمتش، کار 
به او داده نمی شــود. حالت دیگر این است که دو 
شــرکت خارجی را به عنوان رقیب می آورند، اما 
مشــخصات را به درستی با هم مقایسه نمی کنند 
و می گویند کــه قیمت محصــول داخلی گران 
اســت. معمولاً خارجی ها به ویژه چینی ها، وقتی 
می بینند که یک محصول خــوب داخلی تولید 
شده با حمایت های ویژه ای که از دولتشان دریافت 
می کنند، قیمت را پایین می آورند تا بازار خارجی 

را به دست بگیرند.
به نظر می رسد نظام ملی نوآوری باید نظام کارآیی 
شود. ضمن این که منشأ برخی دیگر از مشکلات 
هم این اســت که کشور ما به دلیل سیاسی شدن 
زیاد، مسائل اصلی اش به حاشیه می رود و فرصت 
نقد و بررسی نقاط ضعف برنامه ها از بین می رود، 
درحالی کــه در یک فضای آرام، مشــکلات حل 
می شود. همچنین یکی از عواملی که باعث می شود 
قیمت تولید، بالا باشد بحث اقتصاد مقیاس است، 
یعنی حجم بازار اگر کم باشد هزینه ها بالا می رود.

آنچه می خوانید

بنابر توصیه رهبر معظم انقلاب، 
سندی در شورای راهبردی نقشه 
جامع علمی  کشــور تصویب شده  
است که درآنجا 7 مأموریت برای 
جهاد دانشــگاهی مشخص شده 

است
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هــنر

در اختتامیه هفتمین جشنواره کتابخوانی رضوی عنوان شد

ای رانیان خیلی کتاب نمی خوانند 

 هنر/ جلیل فخرایی   معاون منابع اداره کل کتابخانه های عمومی کشور گفت: نقل شایعی است که سرانه 
مطالعه در کشور ما پایین است و همه جا نقل می شود که ایرانیان خیلی کتاب نمی خوانند، هرچند که گروهی 
هم به شدت با این نظر مخالف هستند، اما متاسفانه این نقل مشهور است. دکتر میرعبدالهیان در اختتامیه 
هفتمین جشنوارة کتاب خواني رضوي که در مشهد برگزار شد، تصریح کرد: در چنین شرایطی این مسئله مطرح می شود 
که چگونه می توان کار موفق فرهنگی انجام داد؟ کار فرهنگی چند خصوصیت دارد؛ ازجمله این که نباید محدود به یک 
گروه سنی خاص باشد. نکته دیگر این است که بخشی عمل نشود و همه مسئولان پای کار باشند و تلاش کنند تا نقش 
خوبی را در زمینه موردنظر اجرا کنند. وی افزود: نکته دیگر آن است که لطف خود حضرت نیز موجب رونق و دوام این گونه 
جشنواره هاست که هم نویسنده ها را برسر ذوق می آورد و هم خوانندگان را به خواندن تشویق می کند که امیدواریم همین 
روند در ادامه نیز تداوم پیدا کند. معاون اجتماعی، سیاسی و امنیتی استاندار خراسان رضوی درباره عوامل دخیل در امر 
کتاب و توسعه کتابخوانی عنوان داشت: برای این مهم باید شأن و منزلت نویسنده و مترجم و خواننده و کتابدار و کتابفروش 
و... را افزایش دهیم. دکتر سیدجواد حسینی در ادامه بیان داشت: امروز با این سؤال مواجه هستیم که برای رشد فرهنگ 

کتابخوانی چه باید کرد؟ و برای پاسخ به این سؤال در ابتدا باید زنجیره فرهنگ کتابخوانی را ترسیم کنیم.
او تصریح کرد: این زنجیره شامل نویسنده، کتابفروش یا کتابدار، خواننده کتاب و درنهایت فرهنگ سازی برای رشد فرهنگ 

کتابخوانی است. 
حسینی خاطرنشان کرد: نویسندگی از این جهت اهمیت دارد که با خوانندگی آغاز می شود و از همین روست که رسالت 

پیامبران با خواندن آغاز شده است و همواره تاکید بر خواندن در دیدگاه پیامبران وجود داشته است.

رویداد چهره - خبر

مهر: کارگردان فیلم ســینمایی »دختر شیطان« )سلام بمبئی۲( تأکید: کرد این 
اثر ســینمایی تنها ۲ بازیگر ایرانی دارد و همه ســکانس های آن در هندوستان 
فیلم برداری می شود. قربان محمدپور گفت: مدتی پیش پروانه ساخت این فیلم در 
ایران صادر شد و در حال حاضر مشغول بازنویسی فیلم نامه هستم تا یک هفته دیگر 
بازنویسی آن به پایان می رسد. بعد از پایان بازنویسی به هندوستان سفر می کنم 
تــا با تهیه کننده فیلم و چند بازیگر هندی ملاقات کنم و قراردادهای موردنظر را 
ببندم. بعد از آن به ایران باز می گردم تا با هنرمندان موردنظر خود قرارداد ببندم. 

»دختر شیطان« تنها ۲ بازیگر ایرانی دارد

تسنیم: شهرام گیل آبادی کارگردان نمایش »یک دقیقه و سیزده ثانیه« در پاسخ 
به این شــایعه که از جایگاه خود در شهرداری تهران برای تبلیغات این نمایش 
اســتفاده کرده اســت گفت: درباره امکاناتی مثل تبلیغات شهری باید بگویم با 
دوســتانی که در شرکت های مختلف، از دوستان تئاتری من هستند و شما هم 
می دانید، وارد گفت وگو شدیم و با تخفیف از این دوستان تابلوی شهری گرفتیم. 
وی درباره گرفتن ســالن نیز گفت: نمایش ما همان شــرایطی را دارد که برای 

دیگران دارد. 

شرایط بقیه را داریم

ایسنا: حسین پارســایی مدیرکل دفتر نمایش خانگی درباره وضعیت مجموعه 
»کلاه قرمزی« توضیح داد: در حال حاضر بنا به دستور قضایی تا رسیدگی حقوقی، 
توزیع کلاه قرمزی تعلیق شــده اســت که درصورت حل اختلاف، موارد به شکل 
مقتضی انجام می شود. اما معتقدم مدیریت فرهنگی وظیفه دارد برای میانداری و 
کمک به حل مشکلاتی از این قبیل و حفظ حرمت هنرمندان و جایگاه عالی نظام، 
مواردی را به قصد تنویر افکار عمومی بیان کند. پارســایی قبلاً گفته بود تمامی 

حقوق عروسک های »کلاه قرمزی« به تهیه کننده این مجموعه واگذار شده است.

توزیع کلاه قرمزی تعلیق شده است

درباره برنامه »خنداننده شو« از شبکه نسیم 

وقتیخیلیخوبکپیکاریمیکنیم
 باران باســتانی  خندوانه به ســری چهارم 
رسیده اســت،  این  گونه برنامه سازی و این که یک 
برنامه ترکیبی شــبانه بتواند این مدت روی آنتن 
دوام بیاورد و مشــتری های خاص خودش را هم 
داشته باشد، نشان می دهد مسیری که خندوانه 
طی کــرده، راه درســتی بوده و ســازندگان آن 
به خصوص کسانی که در اتاق فکر آن فعال هستند، 
هوشمندانه برای یک برنامه که رویکرد اصلی اش 
طنز و کمدی است به درستی برنامه ریزی می کنند. 
قبــل از این برنامه هایی مانند رادیو هفت و پیش 
از آن دو قــدم مانده به صبح هم توانســته بودند 
در جذب مخاطب موفق باشند، با این تفاوت که 

رویکرد هردوی آن ها فرهنگی و هنری بود.
امــا آنچه خندوانــه را از دیگــر برنامه ها متمایز 
می کند و برگ  برنده آن به  شــمار می آید شــاید 
این حفــظ آنتن و جذب مخاطب نباشــد، بلکه 
خلاقیت در تهیه آیتم ها و بخش هایی اســت که 
تاکنون مشــابه آن در تلویزیون خودمان کم بوده 
و یا اصلاً نبوده اســت. گام اول موفقیت خندوانه 
حضور عروســک جناب خان بود کــه به پدیده  و 
شخصیت تلویزیونی محبوبی تبدیل شد و توانست 
نظر خاص و عــام را جلب کند. جناب خان آنقدر 
بین مردم طرفدار داشت که بسیاری از کارشناسان 
و منتقدان برنامه های تلویزیونی بر این باور بودند 
کــه اگر جناب خان از خندوانه جدا شــود، رامبد 
جوان نخواهد توانســت خندوانه را روی آنتن نگه 
دارد. امــا جوان و تیم  همکارش همه تلاش خود 
را کردند تا برنامه زمین نخورد که نخورد! هرچند 
طیف گسترده ای از مخاطبان خود را از دست داد. 
اول چند عروسک آمدند تا جای جناب خان را پر 
کننــد، اما آنقدر بی مزه و لــوس بودند که خیلی 
زود جایگاه خود را در برنامه از دســت دادند. اما 
خندوانه چی ها با استفاده از ترفند »خنداننده شو« 
توانستند خندوانه را برای این فصل هم که شده 
به ســرانجام برســانند. »خنداننده شــو« هرچند 
کپی برداری از برنامه  های شــبکه های پرطرفدار 
دنیاست، اما با محدودیت هایی که صداوسیما در 
ارائه چنین برنامه هایی دارد، می توان آن را گامی 

به جلو دانست.

 ازاستندآپکمدیتاخندانندهشو
رامبد جوان و برنامه خندوانه موضوع اســتندآپ 
را بــه تلویزیون ما آوردنــد و آن را بین مردم جا 
انداختند؛ برنامه ای که در سراسر دنیا طرفداران و 
اساتید زیادی دارد، اما در کشور ما گمنام و مهجور 
بــود. خندوانه با احتیاط و بــا آزمون و خطاهای 
زیادی این بخش را شــروع کــرد و جایی به اوج 
رسید که مسابقه ای را هم برای آن طراحی و اجرا 
کرد و مطرح ترین کمدین های تلویزیون را به این 
رقابــت آورد و حتی اجازه داد خانم ها هم در این 
مســابقه توانایی های خود را به نمایش بگذارند. 
مسابقه ای که بین مردم طرفداران زیادی داشت 
و در زمان خودش رأی دادن به خنداننده  موردنظر 
و مطــرح موجی را در جامعه بــه راه انداخت که 
ســردمدار آن امیرمهدی ژوله و مهران غفوریان 
بودند که هــر دو ید طولانی در کمــدی دارند، 
چه در نوشــتن متن  های طنز و چه در بازیگری. 
اما خنداننده شو مسابقه ای است بین عموم مردم 

و آن هایی که احســاس می کننــد در این زمینه 
طنز و کمــدی توانایی دارند. تا قبل از »خندوانه« 
و »خنداننده شو« شــبکه های تلویزیون در زمینه 
ساخت برنامه هایی که کپی برداری از شبکه های 
ماهواره ای اســت دست پری داشتند؛ از مسابقات 
آشپزی گرفته تا خوانندگی و... »خنداننده شو« اما 

این تازگی را داشت که کمدی بود و همه می دانیم 
که بیشــتر مردم کشورمان بر این باورند که طناز 
هستند و به خوبی می توانند دیگران را بخندانند. 
اگر سری به شبکه های تلگرامی بزنید حتماً این 
گفته را تأیید می کنید و البته اگر با این گفته هم 
موافق باشید که خنداندن ایرانی ها سخت است، 
چون معمولاً هر ایرانی خودش را یک طنزپرداز و 
کمدین می داند. حالا برنامه  »خنداننده شو« جایی 
را در تلویزیــون باز کرده تا همه مدعیان بیایند و 
مقابل داورانی که مدت هاست به صورت حرفه ای 
کار کمــدی انجام می دهنــد، عرض اندام کنند و 
ثابت کنند که چند مرده حلاج هســتند و چقدر 

می توانند بین مردم طرفدار پیدا کنند.
آن هایی که به مرحله نیمه نهایی و نهایی این برنامه 
رسیدند از همه خلاقیت و امکاناتی که در اختیار 
داشتند استفاده کردند تا بگویند کارشان را بلدند. 
وقتی چهره ای مانند زینب موســوی که پیش از 
این با راه اندازی کانال تلگرام برای خود مخاطبان 

زیادی رقم زده بود از »خنداننده شو« حذف شد، 
مردم و داوران این برنامه نشان دادند که به صورت 
جدی شــرکت کنندگان را رصــد می کنند و با 

وسواس امتیاز می دهند.

 سیاستدرکنارنقداجتماع
از همــان اول که رامبد جــوان بازیگرانی مانند 
شــقایق دهقان و الیکا عبدالرزاقــی را به برنامه 
استندآپ کمدی دعوت کرد، اعتراض ها هم شروع 
شــد که این برنامه به ابتذال نزدیک شده است! 
»خنداننده شو« هم با حضور شرکت  کنندگان خانم 
به خصوص زینب موســوی و مریم کشفی از این 
انتقادات دور نماند. برخی صحبت های »موسوی« 
جلف ارزیابی شــد و انتقادهایی هم به »کشفی« 
شــد که تا مرحله نیمه نهایی هم پیش آمد و از 
همه توانش استفاده کرد تا به عنوان برگزیده اعلام 
شود. او گاهی جملاتی را به زبان می آورد و آن ها 
را بــازی می کرد که برخی بــه آن لقب لودگی و 
ابتذال می دهند و دوست ندارند این گونه اجراها را 
از یک خانم در تلویزیون ببینند، اما خندوانه ای ها 
معتقدند باید از جایــی ورود متفاوت خانم ها به 
برنامه های کمدی باز شود و رامبد جوان و خندوانه 
با تجربه ای که دارند می توانند جاده صاف کن خوبی 
باشــند. شــرکت کنندگان خنداننده شو در چند 
هفته اخیر نشــان دادند که با اتفاقات سیاسی و 
اجتماعی بیگانه نیســتند و به خوبی می توانند از 
آن ها برای همراهی مردم استفاده کنند. شوخی 
با گفته های ردوبدل شــده زمان انتخابات ریاست 
جمهــوری و اتفاقاتی مانند خطای پزشــکی نام 
این شرکت کنندگان را به شبکه های اجتماعی و 
مجازی آورد که در موفقیت آن ها ســهم زیادی 

داشت.
خنداننده شو را هم می توان از موضوعاتی دانست 
که رامبد جوان ریســک کرد و پشت آن را گرفت 
تــا در بین عموم مردم و شــاید دیگر برنامه های 
تلویزیونی جــا باز کند و دریچه ای شــود، راهی 
شــود برای خلاقیت بیشتر در ساخت برنامه های 
تلویزیونیِ هرچند کپی برداری شده از برنامه های 

ماهواره ای.

گزارش خبری

درجلسه نقد و بررسی مستند »والدراما« 
در مشهد عنوان شد

ایده ای برای پایان فیلم نامه نداشتم
 هنر/ تکتم بهاردوســت  جلسه نقد و بررسی مســتند »والدراما« 
شــامگاه شــنبه با حضور عباس امینی )کارگردان( و حسین فرخزدای 

)فیلم نامه نویس( در سالن شماره پنج سینما هویزه مشهد برگزار شد. 
در ابتدای این جلسه عباس امینی درخصوص سختی های نوشتن فیلم نامه 
این فیلم گفت: همه فرایندی که برای نوشتن فیلم نامه گذراندیم یک طرف 
و نوشتن پایان آن هم یک طرف دیگر. زمان نوشتن فیلم نامه این مستند 
تقریباً به بیست پایان بندی برای آن رسیدیم. البته زمانی که این فیلم نامه 
نوشته می شد من و حسین فرخزادی تقریباً تا چندین روز، هیچ ایده ای 
برای پایان آن نداشتیم و دست آخر هم حسین گفت: تو قرار است فیلم 

را بسازی، حالا ببین چطور دوست داری تمامش کنی.

 کاشتشکرکردنبلدباشیم
امینی همچنین درباره محتوای کارش و هدفی که از ساخت در ذهنش 
دنبال می کرده اســت اضافه کرد: بزرگ ترین مشــکل ما این است که 
کارکردن کودک را اتفاق بدی نمی دانیم، به خصوص که کارکردن کودکان 
از گذشته به عنوان »مرد شدن« و تعابیر این چنینی هم استفاده می شده 

است.
 وی با ذکر خاطره ای از نمایش این فیلم در خانه نمایش هنرمندان گفت: 
روزی که این فیلم در خانه هنرمندان به نمایش درآمد، زمان برگشت به 
سیاق همه کلان شهرها یک نفر از بچه هایِ کار سر چهارراه داشت شیشه 
ماشین ها را تمیز می کرد. کنار ماشینی رسیدیم که راننده خانمی  شیشه 
را کشید پایین و هرچه از دهنش درآمد به این دختر گفت. من و دوستانم 
آن لحظه شاهد این صحنه بودیم ولی نمی دانستیم باید چه واکنشی از 
خودمان نشان بدهیم. نمی دانســتیم آیا از ماشین پیاده شویم و ما هم 
هرچه به دهانمان می رسد به آن خانم بگوییم یا با همسرش دست به یقه 
شــویم یا...؟ واقعاً دنبال راه حل بودیم، ولی به نتیجه ای نرسیدیم. بعد با 
خودمان گفتیم کاش اگر نمی توانیم برای این بچه ها کاری بکنیم، حداقل 

از آن ها تشکر کنیم و خسته نباشید بگوییم. 

 نامهخانممعلمآلمانیبهکارگردان
امینی در ادامه دربــاره حضور جهانی »والدرامــا« و بازخوردهایی که از 
تماشــاگران خارجی دریافت کرده است، ادامه داد: ما در فستیوال برلین 
اصلاً این تجربه را نداشتیم که خارجی ها تا چه اندازه به فیلم های ما سیاه 
نگاه می کنند. همان جا یک خانمی  نامه ای دست من داد که به زبان آلمانی 
بود. من دادم این نامه را ترجمه کردند. در آن نامه نوشــته شده بود: من 
معلمی  هســتم که الان دارم با همسرم قهوه می خورم و فردا می خواهم 
درباره فیلم شــما با شاگردانم در مدرسه حرف بزنم. از این که شخصیت 
فیلم شما امیدوار است و با وجود این همه سختی و مصیبت به آینده فکر 

می کند، خوشحالم. 

 شهرداریناظرگذاشتهبود
عبــاس امینی به اتفاقات حین فیلم برداری و ســختی تصویر گرفتن در 
مکان های شلوغ و پرُ رفت وآمد هم اشاره کرد و گفت: سخت ترین پلان ما 
مترو بود. من حتماً از این به بعد دیگر برای دو مکان در فیلم نامه هایم چیزی 
نمی نویسم. یکی پشــت موتور و دیگری هم توی مترو. حتماً می گویید 
مشکلش کجاست؟ بخشی از آن به فرآیند مجوز گرفتن مربوط می شود و 
یک بخش هم به اجرای سختش برمی گردد. همان روزهایی که ما داشتیم 
پلان هایِ مترو را می گرفتیم، شــهرداری درحال پیاده کردن طرحی بود 
که دست فروشان را جمع آوری کنند. حین فیلم برداری ما هم شهرداری 
ناظری گذاشته بود که چیزی حدود یک متر با فیلم بردار ما فاصله داشت تا 
نگذارد حتی یک دست فروش هم در فیلم باشد. در ادامه حسین فرخزادی 
فیلم نامه نویس »والدراما« در پاســخ به این ســؤال که چرا صحبت کردن 
شخصیت اصلی درباره به قتل رساندن یک نفر یا گفت و گو درباره بدترین 
اتفاقات بدون هیچ اســترس و ناراحتی انجام شده است گفت: شما وقتی 
در یک محیط بسیار پرُخشونت مثل شخصیت اصلی این مستند زندگی 

کنید، فکر نمی کنم برایتان زدن کارد به دونفر خیلی ترسناک باشد.

آنچه می خوانید

برنامه »خنداننده شو« جایی را در 
تلویزیون باز کرده تا همه مدعیان 
بیاینــد و مقابــل داورانــی کــه 
مدت هاســت به صورت حرفه ای 
می دهنــد،  انجــام  کمــدی  کار 
عرض اندام کنند و ثابت کنند که 
چند مرده حلاج هســتند و چقدر 
می توانند بین مردم طرفدار پیدا 

کنند
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خط حادثه

تسويه حساب با كلاش در خيابان توس
خط قرمز: فرمانده انتظامى خراسان رضوى از تيراندازى در خيابان توس 91 
مشــهد و تخريب شيشه هاى دو خودرو با انگيزه تسويه حساب شخصى چند 
نفر خبر داد. ســردار «بهمن اميرى مقدم» با اعلام اين خبر گفت: ساعت يك 
بامداد روز يكشنبه اهالى خيابان توس 91 مشهد با صداى تيراندازى، سراسيمه 
و وحشــت زده از خواب پريدند و بلافاصله موضوع را به فوريت هاى پليســى 
110 اعلام كردند. وى افزود: با توجه به حساسيت موضوع دستورات لازم براى 
پيگيرى سريع اين ماجرا صادر و مأموران كلانترى كاظم آباد مشهد با دستورات 
ســرهنگ محمد بوستانى به محل مورد نظر اعزام شــدند. فرمانده انتظامى 
خراسان رضوى تصريح كرد: بررسى هاى اوليه اين پرونده حاكى از آن بود كه 
چند فرد جوان اقدام به تيراندازى به سوى خانه مسكونى كرده و شيشه هاى دو 
خودروى سوارى پژو و پرايد را نيز تخريب و با احساس خطر از رسيدن پليس از 
صحنه گريخته اند.  سردار اميرى مقدم خاطرنشان كرد: شاكى اين پرونده مرد 
39 ساله اى است كه ادعا مى كند سه خواهرزاده اش با همراهى فردى ديگر و به 
علت اختلاف هاى خانوادگى اقدام به تيراندازى با اسلحه جنگى كلاش كرده و 
به وسيله دو دستگاه خودروى پرايد و نيسان از محل فرار كرده اند. وى با اشاره به 
تشكيل پرونده براى سير مراحل قانونى و ادامه تحقيقات پليسى براى دستگيرى 
عاملان اين اقدام مجرمانه گفت: شهروندان بايد آستانه صبر و تحمل خود را بالا 
برده و براى حل مسائل و اختلاف هاى خود از راه هاى منطقى و قانونى استفاده 

كنند تا با تصميم هاى آنى و هيجانى دچار چنين مشكلاتى نشوند.

پايان سياه اعضاى باند كله زرد
خط قرمز: سردســته باند اخلال در نظم و امنيت عمومى معروف به كله زرد 
دستگير شد. فرمانده انتظامى مشهد با اعلام اين خبر گفت: در پى گزارش چند 
فقره شرارت، عربده كشى و اخلال در نظم و امنيت عمومى منطقه بلوار طبرسى 
مشهد تحقيقات پليسى آغاز شد. سرهنگ «محمد بوستانى» افزود: بررسى هاى 
پليسى نشان مى داد افرادى كه از اعضاى باند معروف به كله زرد هستند اقدام به 
اخلال در نظم و امنيت عمومى مى كنند و ساعت 19 روز دهم مردادماه نيز در 
خيابان طبرسى شمالى 56 مشهد با ضرب و جرح شهروندى را مجروح كرده اند.
وى خاطرنشان كرد: با توجه به اهميت موضوع تحقيقات گسترده پليسى در 

دستوركار مأموران دايره آگاهى كلانترى طبرسى شمالى مشهد قرار گرفت.
فرمانده انتظامى مشهد گفت: پليس با در دست داشتن سرنخ هاى موجود و پس 
از چند ساعت كنترل و مراقبت هاى نامحسوس سردسته باند كه جوانى 26 ساله 

و از اراذل و اوباش منطقه است را در اقدامى غافلگيرانه دستگير كرد.
سرهنگ بوستانى اظهار داشت: در بازرسى از متهم يك قبضه چاقو كشف شد و 
تحقيقات پليس براى دستگيرى همدستان او ادامه دارد. وى تأكيد كرد: پليس 
مشهد با افرادى كه بخواهند نظم و امنيت مردم را خدشه دار كنند تعارف ندارد 

و با آنها برخورد قاطعانه و قانونى به عمل مى آورد.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز

سارق عابر بانك را شناسايى كنيد

خط قرمز: 12 تيرماه فردى با مراجعه به دادســراى ناحيه 
35 تهران اعلام داشت كه فرد يا افرادى با سرقت كارت عابر 
بانكش اقدام به برداشت غيرقانونى بيش از 12 ميليون تومان 

از حساب وى كردند. 
با تشكيل پرونده مقدماتى با موضوع «برداشت غيرمجاز پول» 
و به دستور بازپرس شعبه چهارم دادسراى ناحيه 35 تهران، 
پرونده جهت رســيدگى در اختيــار اداره چهاردهم پليس 

آگاهى تهران بزرگ قرار گرفت. 
مالباخته پس از حضور در اداره چهاردهم پليس آگاهى در 
اظهاراتش به كارآگاهان گفت: داخل خانه در حال استراحت 
بودم كه متوجه آمدن پيامك روى گوشى شدم؛ زمانيكه به 
سراغ گوشى تلفن همراه خود رفتم، در كمال تعجب متوجه 
شدم كه مبلغ 12 ميليون و 600 هزار تومان از حساب عابر 

بانك بنده كسر شده در حاليكه من داخل خانه بودم !! تمامى 
وســايل خودم را جهت پيدا كردن كارت عابر بانك وارسى 
كردم اما خبرى نبود؛ آنزمان بود كه متوجه ســرقت كارت 

عابربانك خود شدم.
*تحقيقات پليسى 

با آغاز رســيدگى به پرونده، كارآگاهان با بررسى تراكنش 
بانكى حساب متعلق به مالباخته، اطلاع پيدا كردند مردى 
حدودا 35 ســاله با مراجعه به يك واحد تجــارى در بازار 
حضرتى، اقدام به خريد 6 كارتن ســيگار خارجى به مبلغ 
12 ميليون و 600 هزار تومان كرده است؛ با بررسى تصاوير 
بدســت آمده از دوربين هاى مداربسته، تصوير اين شخص 
شناسايى و در اختيار كارآگاهان اداره چهاردهم پليس آگاهى 

تهران بزرگ قرار گرفت. 
مركز اطلاع رسانى پليس آگاهى تهران بزرگ با انتشار اين 
خبر اعلام كرد: در ادامه رســيدگى بــه پرونده و به جهت 
شناسايى و دســتگيرى متهم پرونده، دستور انتشار بدون 
پوشش تصوير بدست آمده از متهم از سوى بازپرس پرونده 
صادر شده اســت؛ لذا از كليه شهروندان محترم كه موفق 
به شناسايى تصوير اين شخص شدند درخواست مى شود تا 
هرگونه اطلاعات در خصوص هويت، مخفيگاه و يا محل هاى 
تردد وى را از طريق شــماره تماس 51055431 در اختيار 
كارآگاهــان اداره چهاردهم پليس آگاهى تهران بزرگ قرار 

دهند.
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كشته شدن 2 برادر 
با يك موتورسيكلت 

خط قرمز: برخورد يك پژو 405 به يك موتورسيكلت جان 
دو سرنشين موتورسيكلت را در دم گرفت.  به گفته سرهنگ 
پهلوان، رئيس پليس راه آباده، راكبان موتورسيكلت دو برادر 
اهل روستاى فيض آباد ســورمق بودند كه قصد داشتند به 
ســمت روســتاى خود بروند كه اين اتفاق رخ داد. خودرو به 
سمت ابركوه درحركت بوده است. پليس راه علت تصادف عدم 
توجه كافى به جلو از طرف راننده سوارى پژو 405 اعلام كرد.

قتل هولناك 2مرد با رگبار 
 گلوله در چابهار 

ركنــا: تيرانــدازى در 
چابهار دو كشته برجاى 

گذاشت. 
ديــروز  دو نفر در بلوار 
توســط  چابهار  قدس 
افراد ناشــناس به قتل 

رسيدند.

 4 كشته و 8 زخمى حاصل تيراندازى يك سرباز 
در پادگان كهريزك

رگبار مرگبار در ميدان تير
خط قرمز: تيراندازى در پادگان كهريزك توسط يك سرباز 

چهار كشته و چندين زخمى برجاى گذاشت. 
سيد مجتبى هاشمى، مسئول دفتر شوراى شهر كهريزك در 
خصوص تيراندازى يك سرباز گفت: يك سرباز اهل سيستان 
و بلوچستان با اسلحه به سوى هم خدمتى هاى خود حمله 
ور شــده و 4 سرباز را با ضرب گلوله از پاى درآورده و 8 تن 
ديگر را نيز زخمى كرده اســت. وى اضافه كرد: پس از اين 
حادثه نيرو ها به سرعت وارد عمل شده و طى اين درگيرى 
سرباز مسلح را با شليك گلوله هدف قرار دادند كه وى بر اثر 
جراحات وارده جان خود را از دست داد.  بنابر اين گزارش در 
پى حادثه تيراندازى در ميدان تير آموزشى كهريزك تهران 
متأسفانه 4 تن از سربازان كشته و 8 تن ديگر مجروح شدند. 
به گزارش روابط عمومى ارتش، در پى حادثه تيراندازى در 
ميدان تير آموزشى كهريزك تهران متأسفانه 4 تن از سربازان 
كشته و 8 تن ديگر مجروح شــدند كه يكى از مجروحين 
از كاركنان پايور است. براساس اين گزارش، مجروحين اين 
حادثه ســريعاً به منظور مداوا به نزديك ترين مركز درمانى 
اعزام شــدند و علت اين حادثه توسط تيم ويژه بازرسى در 
دست بررسى است و اخبار تكميلى در اين خصوص متعاقباً 
اعلام خواهد شــد. گفته مى شود اين اتفاق احتمالاً به دليل 
مشكلات روحى و روانى سرباز ضارب و يا چرخش ناگهانى 
سلاح به وقوع پيوسته است. مدير داخلى بيمارستان شهداى 
هفتم تير گفت: سرباز تيراندازى كننده در كهريزك قبل از 
رسيدن به بيمارستان جان داد. عبداالله مينويى گفت: سرباز 
تيراندازى كننده و يك نفر ديگر قبل از مراجعه به بيمارستان 
فوت كرده بودند. وى افزود: تعداد 10 ســرباز زخمى به اين 
بيمارستان منتقل شــده بود كه 2نفر جان خود را از دست 

داده و 8 نفر به بيمارستان ديگرى منتقل شدند.

 تيرانــدازى در 
چابهار دو كشته برجاى 

ديــروز  دو نفر در بلوار 
توســط  چابهار  قدس 
افراد ناشــناس به قتل 

خط قرمز - مهدى كاهانى مقدم: نقشه عاملان قتل يك 
تعميركار لوازم الكترونيكى درمشهد كه قصد پاك كردن آثار 
جنايت خود را داشتند، با حضور به موقع آتش نشانان، نقش 
برآب شد. به گزارش خبرنگار ما حدود ساعت 8 صبح ديروز 
كسبه خيابان رسالت مشهد كه تازه مغازه هاى خود را باز كرده 
بودند، متوجه خروج دود از داخل مغازه يكى از همسايگانشان 
كه تعميرگاه تلويزيون و لوازم الكترونيكى بود، شده و بلافاصله 

با تلفن 125 آتش نشانى تماس گرفتند.
لحظاتى بعد امدادگران آتش نشــانى از راه رســيده و براى 
اطفاى حريق احتمالى وارد اين مغازه شــدند. آن ها در حال 
جســت وجو براى يافتن كانون آتش سوزى با پيكر بى جان 
مرد حدوداً 45 ساله اى روبرو شدند كه با دست و پاهاى بسته 
زير ميز كارش افتــاده بود. دقايقى بعد و پس از تأييد مرگ 
اين مرد توسط پرسنل اورژانس 115، مأموران پليس و قاضى 
ويژه قتل عمد دادگسترى مشهد هم از موضوع باخبر شدند.

بنابراين گزارش با حضور قاضى كاظم ميرزايى، پزشك قانونى 
و كارآگاهان جنايى در محل، تحقيقات و بررســى هاى ويژه 

زيرنظر مقام قضايى آغاز شد كه در نتيجه بررسى هاى اوليه 
با توجه به اينكه جســد مرد تعميركار با دست و پاى بسته 
زير ميز رها شــده و آثار اصابت چند ضربه چاقو نيز بر نقاط 
مختلف بدنش مثل پشــت و شكم او نمايان بود، اين فرضيه 
كه او در جريان يك جنايت هولناك به قتل رســيده باشد، 
قطعيت يافت. ضمن آنكه عامل يا عاملان اين جنايت سعى 

داشته اند با به آتش كشيدن مغازه اين مرد، آثار جرم و ردپاى 
خود را پاك كنند.

برخى از كســبه محل نيز در تحقيقات انجام شده به قاضى 
ميرزايى گفتند كه شــب گذشــته مقتول را هنگام بستن 
مغــازه اش ديده اند؛ اما اينكه امروز(ديــروز) او چه زمانى به 
مغازه اش بازگشته را كسى نمى داند در حالى كه اين فرضيه 
كه ممكن است وى چند ساعت قبل توسط عامل يا عاملان 
جنايت به مغازه اش بازگردانده شده و به قتل رسيده است نيز 

در حال بررسى است.
اين درحالى اســت كه خانواده مقتــول در تحقيقات اظهار 
داشتند كه با توجه به شناختى كه از او داشته اند به كسى به 
عنوان دشمن و عامل جنايت مظنون نيستند و بعيد مى دانند 

كه اين مرد دشمنى داشته است.
در همين حال با دستور ويژه قاضى ويژه قتل عمد دادسراى 
عمومى و انقلاب مشهد، تحقيقات گسترده كارآگاهان جنايى 
و نيز معاينات و بررسى هاى دقيق پزشكى قانونى به منظور 

حل معماى اين جنايت كليد خور ده است.

آتش سوزى راز جنايت در الكتريكى را فاش كرد

خــط قرمز: آزار كودك 6 ماهه توســط پــدر با مرگ 
دلخراش آن بوى جنايت گرفت. 

شــوك و اثر روانى بزرگى كه از قتل دو كودك معصوم 
«آتنا» و «بنيتا» به جامعه وارد شد به هيچ وجه قابل تصور 
نيســت! كودكانى كه قربانى مجرمان سابقه دارى شدند 

كه بطور آزادانه در جامعه رها شده بودند!
حــالا خبر تلخ و تكان دهنده اى از بســتان آباد يكى از 
شهرستان هاى استان آذربايجان شرقى شنيده مى شود، 
خبــرى كه حتى بيان كردن و تصور ذهنى آن براى هر 

خواننده و مخاطب غير قابل درك و باور است.
شــنيده شــده اين كودك كه به بيمارستان كودكان 
تبريز منتقل شــده بود پس از آزار ديده شــده فوت 
كرده اســت و پرونده از سوى مراجع قضايى در حال 

پيگيرى است.
مديركل بهزيستى آذربايجان شرقى در پاسخ به سؤالى 
در خصوص خبر فوت كودك 6 ماهه در بيمارســتان 
كودكان تبريز گفت: ظاهراً اين كودك به بيمارســتان 
كودكان تبريز منتقل شــده و در آنجا فوت كرده است 
و دســتگاه قضايى در اين خصــوص ورود پيدا كرده و 

پيگير است.

قتل كودك 6 ماهه 
زير  شكنجه هاى پدر 



خط بين الملل

اقدام هولناك استاد و كارمند 
دانشگاه آمريكايى با يك آرايشگر 

خط قرمز: استاد دانشگاه كه با همدستى يكى از كارمندان دانشگاه آرايشگرى 
را در آپارتمان مسكونى اش به قتل رسانده بودند، دستگير شدند. 

به گزارش پليس شيكاگو، «اندور وارن» 42 ساله، كارمند دانشگاه آكسفورد و 
«ويندهام لاتم» 56 ساله، استاد ميكروبيولوژى دانشگاه «نورثوسترن» شيكاگو 
متهم هســتند با انگيزه اى نامعلوم به خانه مرد 26 ســاله در طبقه دهم يك 
ساختمان رفته و او را با 10 ضربه چاقو به قتل رسانده اند. آن ها پس از جنايت 
هولناك گريخته بودند تا اينكه با آغاز تحقيقات و شناسايى دو متهم در تصاوير 
دوربين هاى مداربسته، جست وجو براى يافتن آن ها آغاز شد و پليس شيكاگو 
دو جنايتكار فرارى را در دو نقطه مختلف آمريكا به دام انداخت. هنوز انگيزه اين 

جنايت و رابطه قاتلان وقربانى شان فاش نشده است.

تصادف مرگبار يك ون با يك زن 
خط قرمــز: زنى كه پيــاده در 
حاشيه جاده مشغول حركت بود 
بر اثر تصادف شديد خودروى ون 

جان خود را از دست داد. 
يــك زن ميانســال چينى در 
حاشــيه جاده مشغول حمل بار 
به مزرعه خــود بود كه در ميانه 
راه، يك خودروى ون با سرعت 

زيادى به او برخورد كرد. 
گفتنى است راننده ون پس از اين تصادف متوقف نشد و زن چينى در اثر شدت 

برخورد جان خود را از دست داد.

حمام خونين 
در ميهمانى شبانه مجموعه ورزشى 

خط قرمز: تيراندازى در يك ميهمانى در نيوجرســى 4 كشته و بيش از 10 
زخمى بر جاى گذاشت. 

 پليس آمريكا اعلام كرد كه تيراندازى در يك ميهمانى در نيوجرسى 4 كشته 
و بيش از 10 زخمى بر جاى گذاشت. بنا به گزارش پليس اين حادثه در يك 

مجموعه ورزشى درنيوجرسى رخ داده است.
بر اساس گزارش رسانه ها اين تيراندازى اواخر روز شنبه در «ليك وود» رخ داده 

و شدت جراحات برخى از مصدومان شديد گزارش شده است.
هويت مصدومان اين تيراندازى شناسايى نشده و پليس تاكنون كسى را در اين 

رابطه بازداشت نكرده است.

13

مرگ كارگر خارجى 
در انفجار معدن ديزين كلا 

خط قرمز: انفجار در معدن ديزين كلا از توابع كوهســتان 
لاويج نور حادثه آفريد.  سخنگوى مركز مديريت حوادث و 
فوريت هاى پزشكى استان مازندران، از جان باختن يك نفر 
و مصدوم شدن يك نفر بر اثر انفجار معدن در ديزين كلاى 
نور خبر داد. در ساعت 22 شب 14 مرداد خبر حادثه انفجار 
معدن زغال ســنگ در شهرستان نور به مركز پيام اورژانس 
آمل اطلاع داده شــد. اين حادثه در منطقه ديزين كلاى نور 
اتفاق افتاد و بلافاصله همكاران پايگاه اورژانس چمستان به 
محل حادثه اعزام شــدند. در اين حادثه كه بر اثر انفجار در 
معدن زغال سنگ در ديزين كلاى نور اتفاق افتاد، يك مرد 
22 ســاله در دم جان باخت و يك مرد 21 ســاله به شدت 
دچار ســوختگى و مصدوميت شد. اين مصدوم حادثه پس 
از انجام اقدامات درمانى اوليه به بيمارستان امام خمينى(ره) 
نور منتقل شد اما در نهايت با سوختگى 70درصد براى انجام 
اقدامات فوق تخصصى به بيمارستان سوختگى زارع سارى 

انتقال يافت.

درگيرى خونين 
با 5 كشته در اليگودرز 

خط قرمز: دادســتان عمومى و انقلاب لرستان با اشاره به 
درگيرى در شهرستان اليگودرز از مرگ پنج نفر در اين حادثه 

خبر داد. 
سعيد رازانى، دادستان عمومى و انقلاب مركز استان لرستان 
از درگيرى و كشــته شــدن چند نفر در يكى از روستا هاى 
شهرســتان اليگودرز خبر داد و گفت: روز شنبه در يكى از 
روســتا هاى شهرستان اليگودرز بين چند نفر به علت مكان 
انباشــت و خرمن كردن محصول كشاورزى جر و بحث رخ 

مى دهد. 
وى گفت: متأسفانه اين درگيرى لفظى منجر به درگيرى با 
اسلحه شده و نهايتاً 5 نفر كشته و 7 نفر نيز مجروح مى شوند. 
اين مقام قضايى بيان كرد: در اين حادثه سه نفر از مقتولان 
با يكديگر برادر بودند كه توســط دو ضارب به قتل رسيدند. 
رازانى خاطرنشان كرد: ضاربان هم در اين درگيرى مجروح 

شده و در حال حاضر در بيمارستان تحت نظر هستند.

مرگ كارتن خواب هاى آبادانى 
به خاطر گرما 

ركنا: معتادين و كارتن خواب هــاى آبادان به دليل گرماى 
بيــش از حد هوا به كام مرگ مى روند.  در پى وقوع چندين 
مرگ مشكوك در سطح شهرستان آبادان كه همه اين افراد 
كارتن خواب بودند يك منبع آگاه به ركنا گفت: از اول سال 
جارى تاكنون به دليل گرماى بى ســابقه هوا تعداد زيادى 
از معتادين هنجارشــكن و كارتن خواب جانشان را ازدست 
داده اند و هيچ يك از مسئولان به فكر اين اتفاقات و اقدامات 

پيشگيرانه نيست.
لازم به ذكراست در ماه هاى گذشته نيز برخى از مردم و يكى 
از مسئولان امنيتى شهرستان به عدم ساماندهى و جمع آورى 
كارتن خواب ها در آبادان اعتراض كردند كه نه شهردارى ونه 

بهزيستى در اين خصوص پاسخى ندادند.

خط قرمز: پيدا شــدن جسد دو پسرنوجوان گمشده دريك 
گودال، معماى پيچيده اى را پيش روى تيم جنايى شهرستان 
گنبد كاووس قرارداده است.بررســى ها نشــان مى داد اين دو 
نوجوان براى تفريح به جنگل رفته بودند. اما كشــف اجساد 
آن ها نشــان مى داد كه هر دو نوجوان قربانى يك نقشه شوم 
شده اند. با گذشت 48 ساعت از زمان كشف اجساد پليس قاتل 

بى رحم را دستگير كرد.
عصر چهارشــنبه 11 مــرداد يكى از ســاكنان روســتاى 
«آجى قوشان» در حال عبور از اطراف روستا با صحنه عجيبى 
روبه رو شد.او در فاصله چند مترى اش، در محلى كه باران شب 
قبل، خاك اطراف تپه را شسته بود دست انسانى را ديد كه از 
خاك بيرون مانده بود. وضعيت قرار گرفتن دست نشان مى داد 
كه انگار در آخرين لحظات قبل از مرگ، تقاضاى كمك كرده 
بود. وى كه با ديدن اين صحنه وحشــت كرده بود، بسرعت 

مأموران نيروى انتظامى گنبد كاووس را در جريان قرار داد.
دقايقى بعد ازاين تماس، مأموران پليس، امدادگران اورژانس، 
آتش نشــانى وبازپرس كشــيك دادســرا راهى محل مورد 
نظرشدند و پس از حفر گودال، پيكر دو پسر نوجوان از عمق 
زمين بيرون كشيده شد. سپس اجساد قربانيان براى شناسايى 
و تعيين علت و زمان مرگ به پزشــكى قانونى انتقال يافت.

بلافاصله نيز تحقيقات جنايى دراين باره در دســتور كار قرار 
گرفت تا اينكه كارآگاهان دريافتند اجساد متعلق به دو پسر 16 
ساله به نام هاى مهران و عدنان است كه جمعه گذشته براى 
تفريح به جنگل «چهل چاى» مينودشت رفته و ازهمان زمان به 
طورمرموزى ناپديد شده بودند.اين درحالى بود كه محل پيدا 
شدن اجساد در فاصله 12 كيلومترى روستاى آجى قوشان از 
توابع بخش مركزى شهرستان گنبدكاووس در منطقه غربى 

استان گلستان قرار داشت.
*آخرين تماس

معاون امداد و نجات جمعيت هلال احمر استان گلستان هم 
دراين باره گفت: خبر مفقود شــدن دو نوجوان، با گذشت 6 
روز از ماجرا به هلال احمر اطلاع داده شــد.اين درحالى است 
كه بررسى ها نشان داده دو نوجوان، شب جمعه هفته گذشته 

با خانواده هايشــان در ارتباط بوده و اعلام كردند كه در حال 
بازگشــت به خانه هستند اما با گذشت نيم ساعت از آخرين 
تماس، تلفن همراه آن ها خاموش شد.مديركل پزشكى قانونى 
استان گلستان نيز از رسيدگى ويژه به پرونده مرگ دو نوجوان 
اهل گنبدكاووس خبرداد.حســين زارعى گفت: نمونه بردارى 
انجام شده و آزمايشات تخصصى درحال انجام است.حال آنكه 
با توجه به حساسيت پرونده و ضرورت سرعت در كار دستور 
داده شد تا به تعداد پزشكان براى بررسى اجساد اضافه شود.

مديركل پزشكى قانونى گلستان بيان كرد: براى اعلام نتيجه 
نهايى به زمان نياز داريم اما در تلاش هستيم با تسريع در كار 

نتيجه بسرعت اعلام شود.
* دستگيرى قاتل 

عاملان قتل هولناك دو نوجوان كه با چاقو سلاخى شده بودند 
با اقدامات ويژه پليس دستگير شدند.سردار على اكبر جاويدان، 
رئيس پليس گلســتان درخصوص اين پرونده گفت: در پى 
اعلام اهالى روستاى آجى قوشان گنبدكاووس مبنى بر كشف 
دو جسد در زير تپه ماهور هاى اطراف روستا بلافاصله عوامل 

انتظامى و قضائى به محل مورد نظر اعزام شدند.
صحنه توسط عوامل بررسى صحنه جرم و بازپرس ويژه قتل 
مورد بررسى قرار گرفت و اجساد جهت بررسى علت مرگ به 
پزشكى قانونى منتقل شدند.پس از اعلام پزشكى قانونى مبنى 
بر علت مرگ ناشى از ضربات چاقو مراتب دستگيرى قاتل اين 
جنايت به صورت ويژه در دســتور كار مأموران انتظامى قرار 

گرفت.پس از 48 ســاعت كار اطلاعاتى و تخصصى و تلاش 
شبانه روزى عوامل پليس آگاهى دخالت دو نفر در قتل اين دو 
نوجوان براى مأموران محرز و تلاش براى دستگيرى آنان آغاز 
شد.با هماهنگى مراجع قضائى سرانجام قاتل اصلى در مخفيگاه 
خود دستگير و همدست وى نيز ساعتى بعد دستگير و براى 

انجام تحقيقات به پليس آگاهى منتقل شدند. 
* انگيزه عجيب عاملان قتل در جنگل

 رئيس كل دادگسترى گلستان گفت: با شناسايى متهمان قتل 
دو نوجوان گنبدى، رسيدگى ويژه به اين پرونده در دادسراى 

عمومى و انقلاب گنبد كاووس آغاز شد. 
هادى هاشميان، رئيس كل دادگسترى گلستان اظهار كرد: با 
شناسايى متهمان قتل دو نوجوان گنبدى، رسيدگى ويژه به 
اين پرونده در دادســراى عمومى و انقلاب گنبد كاووس آغاز 

شد.
وى با تأكيد بر رسيدگى ويژه و خارج از نوبت پرونده اين قتل ها 
گفت: قاتل و يكى از همدســتان او دستگير شده اند و تلاش 

براى دستگيرى همدست ديگر قاتل ادامه دارد.
هاشــميان افزود: يكى از دستگير شدگان، به قتل و جزئيات 
آن اعتراف كرده است كه در بازرسى از صحنه  قتل، خودروى 
انتقال پيكر مقتولان و خانه  قاتل، شواهد و مدارك مانند خون 

مقتولين و چاقوى آلت قتل كشف شد.
رئيس كل دادگسترى گلستان گفت: قاتل، انتقام را انگيزه  قتل 
عنوان كرده و گفته، با عدنان يكى از دو نوجوان مقتول، بر سر 
موضوعى مجادله داشــتيم كه براى حل اين مسئله 6 مرداد 
(روز مفقود شدن اين دو نوجوان) بيرون از شهر قرار گذاشتيم، 
اما پس از آن كه به توافق نرســيديم با چاقو او را كشتم و از 
ترس فاش شدن موضوع، دوست عدنان را هم به قتل رساندم.

هاشميان خاطرنشان كرد: قاتل و همدستان او پيكر بى جان 
اين دو نوجوان 14 و 16 ساله را در بيابان هاى اطراف روستاى 
آجى قوشان گنبد كاووس دفن كردند كه بارندگى هاى اخير 
بخشــى از اجساد آن ها را آشكار كرد و به اين ترتيب ابهام در 
پرونده  مفقودى اين دو نوجوان برطرف شد. قاتلان 21 ساله 

و 23 ساله هستند.

 عاملان قتل دونوجوان درجنگل پشت ميله هاى زندان

و جنايت به صورت ويژه در دســتور كار مأموران انتظامى قرار جنايت به صورت ويژه در دســتور كار مأموران انتظامى قرار كه بررسى ها نشان داده دو نوجوان، شب جمعه هفته گذشته 

خط قرمز: سرهنگ شاهپور فلاحى فرمانده 
انتظامى شهرســتان قدس از دســتگيرى 
عاملان درگيرى منجر به قتل در كمتر از دو 
ساعت توسط عوامل پليس آگاهى خبر داد. 
به دنبال اعلام مركز فوريت هاي پليسي 110 
مبني بر وقوع يك مورد نزاع دسته جمعى 
منجر به جراحت شــديد بلافاصله عوامل 
كلانترى 13 بررسى موضوع را در دستور كار 
خود قرار دادند. مأموران با حضور در محل 
درگيرى مشــاهده كردند، تعداد 10 نفر با 

يكديگر درگير شده كه پيش از حضور عوامل 
انتظامى عوامل درگيرى از محل متواري و 
سه نفر مجروح به مركز درمانى منتقل شده 
كه يكى از مجروحان به علت جراحات وارده 
به نقاط حســاس بدن و شــدت خونريزى 
فوت كرده است. به دليل حساسيت موضوع 
مراتب به صورت ويژه در دستور كار عوامل 
پليس آگاهى شهرستان قرار گرفت و پس 
از هماهنگى قضائى با بررســى هاى فنى و 
اقدامات پليسى و نيز اخذ اظهارات شاهدان 

و مجروحان در بيمارستان، عوامل حاضر در 
اين نزاع دسته جمعى شناسايى و دستگيرى 
اين افراد در دستور كار عوامل انتظامى قرار 
گرفت. با پيگيرى عوامل انتظامى مخفيگاه 
متهمان در شهرستان قدس شناسايى و در 
يك اقدام مشترك و هماهنگ شده در كمتر 
از دو ســاعت از وقوع قتل، تمامى متهمان 
و قاتل دستگير كه بلافاصله براى تحقيقات 
اوليه به پليس آگاهى منتقل شدند. متهمان 
در بازجويى هــاى فنى و پليســى به جرم 

خــود اعتراف كرده و پس از تكميل پرونده 
مقدماتى به دادسرا ارجاع و تمامى نفرات تا 
تكميل پرونده قضائى با صدور قرار بازداشت 

موقت روانه زندان شدند.

قتل، پايان نزاع دسته جمعى در قلعه حسن خان
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طاهری امروز مدیرعامل می شود

هیئت مدیره جدید پرسپولیس: اول بدهی ژوزه را می دهیم
 فوتبال  سینا حســینی   پس از ماه ها انتظار و 
بلاتکلیفی ســرانجام در پانزدهمین روز از دومین ماه 
فصل تابستان، یک روز پس از برگزاری مراسم تحلیف 
رئیس جمهور دوازدهم، مســعود سلطانی فر ترکیب 
اعضای هیئت مدیره باشگاه پرسپولیس را برای مدت 
دو سال اعلام کرد تا شاید ترکیب جدید مدیریتی بتواند 
مشکلات فراوان پیش روی این باشگاه را مرتفع سازد. 
اعلام اسامی هیئت مدیره جدید نشان داد دغدغه های 
مالی باشگاه برای وزیر ورزش بسیار مهم بوده به همین 

دلیل برخلاف هیئت مدیره استقلال که تنها یک عضو 
اقتصادی در ترکیب آنها قرار گرفت، این باشگاه شاهد 
حضور دو مدیر غیر ورزشی و از جنس اقتصاد بود. البته 
یکی با سابقه ای به مراتب پررنگ در مباحث اقتصادی و 

دیگری با قدری دانش حقوقی!
با نیم نگاهی به ترکیب هیئت مدیره جدید باشــگاه 
پرســپولیس می توان به این باور رسید که مسعود 
سلطانی فر در اندیشه ساختار سازی این باشگاه در 
حوزه حقوقی و مالی است تا شاید به واسطه حضور 
دو فرد خبره مشــکلات ســال های اخیر به نوعی 

مدیریت شود تا هواداران بدون دغدغه فعالیت باشگاه 
مورد علاقه خود را دنبال کنند.

وزیر ورزش و جوانــان با انتخاب علی اکبر طاهری، 
ابوالفضل روغنی گلپایگانی، حمید گرشاسبی، جعفر 
کاشــانی و محمد حاجی بیگــی ترکیب جدید این 

باشگاه را مشخص کرد .
 طاهری امروز مدیرعامل می شود

نخستین جلســه هیئت مدیره جدید امروز در دفتر 
وزیر برگزار خواهد شد تا سرنوشت دو موضوع بسیار 

مهم روشن شــود،اولین تصمیم انتخاب مدیرعامل 
باشگاه خواهد بود که قطعا علی اکبر طاهری اولین 
و آخرین گزینه این سمت خواهد بود که با حمایت 
شــخص وزیر به عنوان مدیرعامل انتخاب می شود. 
دومین نکته موضوع پرونده انضباطی و موضوع کسر 
امتیاز است که درباره آن باید تصمیم گیری شود و 

راه حل جدی اتخاذ شود.
 ماموریت جدید تازه وارد ها

گفته می شــود در نخستین جلســه هیئت مدیره 
 پرســپولیس موضوع خطر کســر امتیاز به صورت 

فوق العاده بررسی خواهد شد. قرار است مدیریت این 
پرونده به حاجی بیگی سپرده شود که فارغ التحصیل 
رشــته حقوق قضایی است. از سویی دیگر مدیریت 
کمیته اقتصادی باشــگاه نیز بــه ابوالفضل روغنی 
گلپایگانی سپرده خواهد شد تا با استفاده از تجارب 
اقتصادی خود در کوتاه مدت راهکار دسترســی به 

منابع مالی را بررسی و اجرایی کند.
طاهری در تمــاس با وزیر ورزش به وی اعلام کرده 
اســت خطر کسر امتیاز کاملا جدی است به همین 
دلیل قرار است نخستین ماموریت هیئت مدیره حل 

این مشکل حقوقی باشد.
 حذف مشاور وزیر در دقیقه 90

اما نکته جالب توجه در ایــن میان حذف نام بیژن 
ذوالفقارنسب در دقایق پایانی بود. 

مشاور آقای وزیر که از خیلی قبل تر بحث حضورش 
در باشگاه پرسپولیس جدی شده بود در دقایق آخر 
نامــش به صورت عجیبــی از ترکیب هیئت مدیره 
خارج شــد. بیژن ذوالفقارنسب در واکنش به حذف 
نامش از جمع هیئت مدیره پرسپولیس گفت:خیلی 
خوشحالم در این برهه زمانی در هیئت مدیره باشگاه 

حضور ندارم!
 روغنی گلپایگانی: بدهی ژوزه را می دهیم

روغنی گلپایگانــی در اولیــن اظهارنظرش پس از 
انتخاب در هیئت مدیره پرسپولیس گفت: جلسه ای 
در دفتر ســلطانی فر وزیر ورزش و جوانان داریم تا 
سیاست  های کلی مشخص شود. پرسپولیس تا پایان 
مرداد فرصت دارد تا بدهی خود به دستیاران ژوزه را 
پرداخت کند، طبیعتا شــرایط سختی است اما این 

بدهی پرداخت خواهد شد و جای نگرانی نیست. 
 آن هایی که انصراف دادند

اما گفته می شــود قرار بود ترکیــب هیئت مدیره 
متفاوت تر از این افراد باشــد .نکته جالب اینجاست 
که این افراد که جزو چهره های شناخته شده ورزش 
کشور هم هســتند به خاطر بدهی های زیاد باشگاه 
پرسپولیس و البته مسئله »امضا« از حضور در هیئت 
مدیره جدید این باشــگاه منصرف شده اند. شنیده 
می شود زادمهر که مدتی عضو هیئت مدیره بود به 
خاطر امضا زیر اســناد و مدارک باشگاه پرسپولیس 

دچار مشکل شده است.

افشین از هفته ششم با فولاد 
ورزش: مهاجم تیم فوتبال فولاد خوزســتان از هفته ششم لیگ 
برتر تیمش را همراهی خواهد کرد.آرش افشــین که فصل گذشته 
در استقلال تهران و استقلال خوزستان حضور داشت، قبل از شروع 
هفدهمین دوره لیگ برتر به فولاد خوزســتان پیوســت.البته این 
بازیکن از لحاظ بدنی هنوز آماده نیســت و کادر فنی فولاد برنامه 
خاص بدنسازی را برای وی در نظر گرفته است. قرار است افشین از 

هفته ششم لیگ برتر فولاد را همراهی کند.

دستیار هیدینک سرمربی خونه به خونه 
شد

ورزش: پــس از کناره گیــری حســین رحمانــی از هدایت تیم 
خونه به خونه بابل،  »تون دو چاتینیر« مربی 57 ســاله هلندی که 
ســابقه دســتیاری گاس هیدینک هلندی در تیم آنژی روسیه را 
داشته به عنوان سرمربی جدید خونه به خونه بابل انتخاب شد. این 
مربی در کادر فنی تیم ملی کره جنوبی هم در زمان هونگ میونگ 
بو حضور داشت.علیرضا امامی فر و یک مربی هلندی دیگر به عنوان 

دستیاران چاتینیر در خونه به خونه حضور خواهند داشت.

دست نشان: ملوان باید به جایگاه اصلی 
خود بازگردد

تسنیم: سرمربی ملوان بندرانزلی درباره شرایط تیم ملوان، پیش 
از شروع لیگ دسته اول گفت: شــرایط خوبی داریم و مانند همه 
تیم ها منتظر آغاز فصل جدید هســتیم. باید ببینیم بازی ها برای 
ملوان چگونه دنبال می شــود. معمولاً همه تیم ها در هفته نخست 

شرایط خوبی دارند.
نادر دست نشان با بیان اینکه همه می دانند ملوان باشگاه متمولی 
نیســت، اظهار داشت: ملوان باشــگاهی بزرگ است که بازیکنان 
بزرگی را پرورش داده اســت. امســال با توجه به شــرایط باشگاه، 
بازیکنــان مد نظر خود را جذب کردیــم. همه تلاش خود را برای 
صعود به کار می گیریم و این کار سخت، اما شدنی است. ملوان باید 

به لیگ برتر که جایگاه این باشگاه است، بازگردد.

 مصدومان آبی  آماده بازی با تراکتور
ورزش: یکی از مشــکلات تیم اســتقلال در  اردوی پیش فصل 

مصدومیت نسبتا زیاد بازیکنان این تیم بود. 
پادوانی، اسماعیلی و باقری سه بازیکن این تیم بودند که در اردوی 
پیش فصل آبی ها آسیب دیدند و به همین دلیل دو هفته نخست 
لیگ برتر را از دســت دادند. با گذشــت دو هفته از این مسابقات، 
مصدومان این تیم یکی یکی با پشــت سر گذاشتن دوران آسیب 
دیدگی به شرایط مسابقه می رسند و به نظر می رسد این سه بازیکن 
برای هفته ســوم مشکلی نداشته باشند. البته امید ابراهیمی دیگر 
بازیکن مصدوم آبی ها که تحت عمل جراحی قرار گرفت همچنان 
دور از میدان و دور از تمرینات گروهی است و بازگشت این بازیکن 

تاثیرگذار به ترکیب آبی ها مستلزم صرف زمان بیشتری می باشد. 

رونمایی از بشار رسن در جدال با 
سیاه جامگان

ورزش سه: بشار رســن، هافبک جــوان و عراقی سرخپوشان که 
پیش از پایان لیگ عراق قرارداد خود را با پرسپولیس منعقد کرد، 
دیشــب در آخرین جدال لیگ این کشور با پیراهن نیروی هوایی 
به میــدان رفت. بنابر این او هفته آینده راهی تهران خواهد شــد 
و از هفته چهارم می تواند در لیســت پرســپولیس قرار گیرد و در 
صــورت صلاحدید برانکو ایوانکوویچ از جدال با ســیاه جامگان در 

جمع سرخپوشان حاضر شود.

 وضعیت مصدومان پرسپولیس 
برای بازی با نفت

ورزش: حسین ماهینی، محسن ربیع خواه و فرشاد احمدزاده سه 
بازیکنی هســتند که در پایان دیدار برابر تراکتورسازی با توجه به 

مصدومیت اولین تمرین گروهی این تیم را از دست دادند. 
کاپیتان سرخپوشــان البته مشکلی برای همراهی این تیم نخواهد 
داشت و می تواند با تمرینات سبک طی روزهای آینده مهیای جدال 
این هفته برابر نفت تهران شود.وضعیت مصدومیت فرشاد احمدزاده 
نیز به گونه ای است که این بازیکن مشکلی برای همراهی این تیم 
برابر نفت تهران نخواهد داشــت و بــه زودی به تمرینات گروهی 
اضافه خواهد شد. با این حال بزرگ ترین نگرانی برانکو ایوانکوویچ 
در خصوص محسن ربیع خواه است. هافبک دفاعی پرسپولیس از 
ناحیه ران پای چپ دچار مصدومیت شده و وضعیت او برای بازی 

با شاگردان حمید درخشان نامشخص است.

غایب بزرگ کره ای ها برابر ایران
ورزش: کی ســئونگ یئونگ ملی پوش کره جنوبی و عضو باشگاه 
ســوانزی انگلیس به دلیل مصدومیت در بــازی برابر ایران غایب 

خواهد بود و شانس کمی برای بازی با ازبکستان دارد. 
 به نقل از اخبار فوتبال کره، کره جنوبی برای راه یابی به جام جهانی 
کار دشواری را پیش رو دارد. آن ها در ابتدا در خانه و در ورزشگاه 
سئول، میزبان تیم   ملی فوتبال ایران خواهند بود و در آخرین بازی 

خودشان برابر ازبکستان در تاشکند به میدان خواهند رفت.

ضد حمله

محمود فکری پیش از شروع لیگ یک:
اجازه ندهند یکسری افراد به داوری نفوذ 

کنند
فارس: ســرمربی تیم فوتبال نفت مسجد سلیمان گفت: تمرینات و اردوهای 
خوبی را پشــت سر گذاشــتیم و امیدواریم که در بازی مقابل ماشین سازی 3 

امتیاز کامل را کسب کنیم.
محمود فکری افزود: امیدوار هســتم با توجه به بازی های حســاس و شرایط 
متفاوتی که لیگ یک دارد انتخاب داوران به درســتی انجام شود و مسئولان 
سازمان لیگ توجه و نظارت بیشتری داشته باشند تا  مشکل خاصی به وجود 
نیاید و اجازه ندهند یکســری افراد به داوری نفوذ کنند. برای همین خواهش 
می کنم که از همین بازی اول نظارت بیشتر شود تا داوران عادلانه سوت بزنند 

تا حق ناحق نشود.

رکورد جدید برای مربی ذوب آهن
قلعه نویی در لیگ برتر 800 امتیازی شد

ورزش ســه: امیر قلعه نویی کــه با پنج قهرمانی در لیــگ برتر با تیم های 
اســتقلال و ســپاهان پرافتخارترین مربی تاریخ لیگ برتر محسوب می شود، 
 بــه غیر از یک دوره در همه لیگ های برتر حضور داشــته اســت. او در این 
سال ها سرمربیگری استقلال اهواز، استقلال تهران، مس کرمان، سپاهان اصفهان، 
 ملوان انزلی، تراکتورسازی تبریز و ذوب آهن اصفهان را برعهده داشته و توانسته 
موفقیت های چشمگیری به دست آورد. وی با بردی که همراه با ذوب آهن در 
هفته دوم لیگ هفدهم مقابل گسترش فولاد به دست آورد، در تاریخ لیگ برتر 
800 امتیازی شــد و به رکوردی جالب و دست نیافتنی رسید. او حالا نه تنها 
پرافتخارترین مربی لیگ برتر اســت که بیشترین تعداد امتیاز را در همه ادوار 

نسبت به مربیان دیگر کسب کرده است. 
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تلگرامی

1

   باشــگاه استقلال با ارسال نامه به فدراسیون فوتبال و سازمان لیگ به داوری دیدار این تیم با استقلال 
خوزستان اعتراض کرد.

   در ادامه رقابت های دوومیدانی قهرمانی جهان، حســین کیهانی، دونده اســتقامتی کشورمان در دوی 

3 هزار متر بامانع در مجموع بیست و چهارم شد اما بعد از حدود 26 سال رکورد ملی ایران را شکست.
   واعظ آشــتیانی،مدیرعامل اسبق استقلال می گوید: سلطانی فر از استقلالی ها بپرسد چگونه مگویان را 

کنار گذاشتند؟
   محمد دانشور در ماده کایرین مسابقات قهرمانی کشور به مقام نخست دست یافت.

   قائدی رکورد جوان ترین بازیکن تاریخ استقلال را در لیگ برتر شکست.
   مهدی طارمی بر سر ورود چند کودک با خوردبین به مجادله لفظی پرداخت و دست آخر هم با وساطت 

محسن مسلمان ماجرا تا حدودی ختم به خیر شد.

   مرتضی اسدی کاپیتان باتجربه تیم نفت آبادان که در هفته اول لیگ برتر در برابراستقلال دچار آسیب 

دیدگی شده بود ، مشکلی برای همراهی تیمش مقابل پدیده مشهد ندارد.
   به نقل از نشریه اسپورت لیورپول پیشنهاد آخر بارسلونا برای جذب کوتینیو را پذیرفته و ستاره برزیلی، 

روز سه شنبه به جمع آبی اناری ها اضافه خواهد شد.
   عارف آغاسی که در دیدار دوستانه پیش از فصل تراکتورسازی مقابل گسترش فولاد از ناحیه زانو دچار 

مصدومیت شده بود، تا هفته ششم نمی تواند تیمش را همراهی کند.
   بامداد دیروز تیم های فوتبال اودینزه و آلکمار هلند در بازی تدارکاتی در ورزشــگاه اختصاصی باشــگاه 

ایتالیایی رو در روی هم قرار گرفتند که یاران علیرضا جهانبخش به پیروزی 2 بر یک دست یافتند.
   تیم کشتی فرنگی ایران برای اولین بار در تاریخ با توجه به امتیازات کسب شده و نتایج روز نخست قهرمان زود 

هنگام رقابت های قهرمانی جوانان جهان در شهر تامپره فنلاند شد.

  برناردو سیلوا که در این تابستان از موناکو به منچسترسیتی پیوسته است، از امپابه هم بازی سابق خود خواست 
که در تیم جدیدش به او ملحق شود.

  مراسم افتتاحیه دوره مربیگری فوتسال سطح یک آسیا به میزبانی هیات فوتبال استان خراسان رضوی 

دیروز درمشهد برگزار شد.
  پیر امریک اوبامیانگ ستاره بروسیا دورتموند می گوید با اینکه پیشنهادات زیادی به دستش رسیده اما 

تصمیم گرفته که در وست فالن بماند.
  آنتونیو کونته سرمربی چلسی اعتراف کرد اگر ادن آزار ستاره بلژیکی این باشگاه بخواهد از باشگاه جدا 

شود، نمی تواند جلوی وی را بگیرد.
  وین رونی بهترین گلزن تاریخ باشگاه منچستریونایتد که در این فصل به اورتون پیوست معتقد است که 

تنها آمدن بازیکنی در رده مسی یا کریستیانو رونالدو به یونایتد می تواند رکورد او را بشکند.

آخرین هشدار؛ تعلیق  
در انتظار استقلال

نود: ســازمان لیگ در نامــه ای به 
امضای حیدر بهاروند رئیس سازمان 
لیگ برتر، به باشگاه استقلال هشدار 
داد که مجــوز حرفه ای بــودن این 
باشگاه در معرض باطل شدن و خود 

باشــگاه در خطر تعلیق قرار گرفته اســت. هر چند باشگاه هایی که نماینده 
فوتبال ایران در فصل آینده لیگ قهرمانان آســیا هستند تا ۹ شهریور وقت 
دارند که تکلیف بدهی هایشان را مشخص کنند، اما نامه های اخطار مرتب از 
نهادهایی مثل کنفدراسیون فوتبال آسیا و فیفا به باشگاه ها می رسد. چند روز 
پیش حیدر بهاروند رئیس سازمان لیگ در نامه ای به باشگاه استقلال آخرین 

هشدار را به افتخاری مدیرعامل این تیم داد.

درگیری در پدیده 
ادامه دارد

فارس: مدیرعامــل پدیده در خصوص 
اتفاقاتی که بیــن محمدرضا خانزاده و 
محمد تقوی در بازی با ســپاهان افتاده 
گفت: خواهش من است که مسئله این 
قدر بزرگ نشــود که نشود آن را جمع 

کرد. این گونه مباحث در فوتبال عادی است. شاید یک بازیکن پیشنهاد بدهد که در 
یک پست راحت تر بازی می کند ولی اصلاً بحث بی احترامی وجود نداشته و بعد از 
بازی ما در جلسه ای هماهنگ کردیم که طرفین با هم صحبت کردند اگر هم بحثی 
به وجود بیاید ما آن را حل می کنیم. حمیدرضا کریمویی در خصوص شایعه اخراج 
خانزاده از پدیده گفت: چنین موضوعی اصلاً صحت ندارد ولی جلسه داخلی را در 

مورد این موضوع برگزار و مواضع باشگاه را به آن ها اعلام خواهیم کرد.

انصاری فرد به دنبال 
جدایی از المپیاکوس 

ورزش : ســایت رادیو ورزش یونان 
از  انصاری فــرد  کریــم  از جدایــی 
المپیاکــوس خبــر داد و اعلام کرد: 
این بازیکن منتظر پیشــنهاد است تا 
بهترین گزینه ممکن را انتخاب کند. 

بعد از حضور سرمربی جدید در این تیم، انصاری فرد کمتر در ترکیب تیمش 
به میدان می رود و حتی در بعضی از بازی ها در فهرست ۱8 نفره تیم قهرمان 
یونان نیز حضور ندارد.رســانه های یونانــی درباره وضعیت مهاجم ملی پوش 
ایرانی، نوشتند: کریم انصاری فرد در سال جام جهانی از وضعیت خود راضی 
نیست و درخواست جدایی داده است. سایت رادیو ورزش یونان مدعی شد که 

مهاجم ایرانی المپیاکوس در راه بازگشت به تیم پانیونیوس است.
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ورزشـــی

مجادله بازیکنان با منصوریان

 بعضی ها پول گرفتند 
چرا ما نگرفتیم؟

حمیدرضاعرب: اکبرمالکی یکی از اعضای هیئت مدیره باشگاه استقلال 
مصاحبه ای انجام داد که درآن مدعی شده بود تعدادی از بازیکنان ازباشگاه 
پول گرفته اند. این ادعا به ســرعت میان بازیکنان استقلال پخش شده و 
آن ها ناراحت و دلخور از تبعیضی که باشگاه میان آن ها و برخی بازیکنان 
گذاشته پیش از تمرین استقلال سراغ علیرضا منصوریان می روند تا پرده 
از چرایی موضوع بردارند. میان این بازیکنان برخی دانه درشت ها هم بودند 
که این نشان می داد برخلاف رسم پنهانی که همیشه درباشگاه استقلال 
وجود دارد ستاره های این تیم پولی نگرفته اند. اما به دلیل اینکه افشای 
این موضوع با زبان یکی از اعضای هیئت مدیره باشگاه استقلال انجام شده 
بود به نوعی همه به هم شک داشتند اما برای اینکه کسی این وسط متهم 
نشود که درخفا از باشگاه پول گرفته در نشست سرپایی که با منصوریان 
 برگزارشــد همه حضور داشــتند. بازیکنان که جمع شدند منصوریان از 
آن ها پرسید چرا تمرین نمی کنید و دور من جمع شدید که ازآن وسط 
یکی صدایش را بلند کرد و به سرمربی استقلال گفت:» آقا شنیدیم باشگاه 
به بعضی ها پول داده. این بعضی ها چه کســانی هســتند. بگویید تا ما 
هم بفهمیم دراین باشگاه چه می گذرد!« منصوریان ناگهان جا می خورد 
 و همــان جا از همکارانش می خواهد بــا توفیقی تماس بگیرند. توفیقی 
می گوید: » نه، آقا این خبرها نیست.باشــگاه اصلا پولی ندارد که بخواهد 
پنهانی به کسی بدهد. ما پولی به شخص خاصی ندادیم ونمی دانم آقای 
مالکی چه طوراین ادعا را مطرح کرده است. مسئول پرداخت پول بازیکنان 
من و آقای افتخاری هستیم و تا امروزهم هیچ پیش پرداختی به بازیکنان 
نداشــته ایم.« منصوریان صدای توفیقی را روی اسپیکر گذاشت تا همه 
 بفهمند که وی چه مــی گوید. بعد خداحافظی کرد و به بازیکنان گفت:
»خودتان که شنیدید. توفیقی می گوید ما به کسی پنهانی پول ندادیم. حالا 
برویــد تمرین کنید و این فکرها را از ذهن خودتان دورکنید.« حرف های 
منصوریان تمام شد اما هنوز تردید را می شد در چهره بازیکنان استقلال 
دید. برخی از آن ها شاید با وجود شنیدن این دیالوگی که میان منصوریان 
وتوفیقی انجام شد هنوزباورنکرده باشند که باشگاه به کسی پول نداده است. 
شاید دلیل این تردید ها اتفاقاتی بوده که درسال های پیش رقم خورده و 
باشگاه استقلال همواره به بازیکنان بزرگ ترمبالغی را پرداخت کرده است 
تا فضای تیم به هم نریزد. باشگاه استقلال اما دراین برهه مدعی شده هیچ 
پولی درحسابش نبوده که بخواهد پنهانی به کسی بدهد؛ آیا می شود این 
ادعا را پذیرفت؟ آیا به راســتی باشــگاه استقلال غرق درمشکلات مالی 
است و همان طورکه گفته می شد برگزارنشدن شهرآورد 85درشهربیله 

فلد آلمان مشکلات مالی باشگاه را افزایش داده است؟ 
پرسش های دیگری هم داریم؛ آیا دلیل اختلاف اعضای هیئت مدیره با 

مدیرهمین مسائل مالی است؟ چه می شود گفت؟!

لیگ دسته اول فوتبال از امروز آغاز می شود
34 هفته در جست و جوی خوشبختی

حمیدرضا خداشناس: سوت رقابت های دسته اول 
کشورمان موصوف به لیگ آزادگان از ساعت ۱8 امروز 
به صدا در خواهد آمد و ۱8 تیم حاضر در این رقابت ها 
شانس خود را برای لیگ برتری شدن امتحان خواهند 
کرد ؛ لیگی که ســال گذشته سپید رود رشت و پارس 
جنوبی جم را به لیگ برتــر تحویل داد و صبای قم و 

ماشین سازی تبریز را از آن تحویل گرفت. 
همچنین استقلال اهواز ، خیبر خرم آباد و فولاد یزد از 
این لیگ به جمع لیگ دویی ها پیوستند و شهرداری 
ماهشهر، شهرداری تبریز و برق جدید شیراز با صعود 
از لیــگ دو تجربه جدیدی را درلیگ آزادگان خواهند 

داشت.
34 هفته هیجان ، اســترس و حساسیت از امروز برای 
۱8 تیم حاضر در این رقابت ها شروع خواهد شد تا در 
هفته پایانی فقط دو تیم خوشــبخت راهی لیگ برتر 
شوند. شاید مهم ترین نکته ای که در شروع لیگ یک 
می شود به آن اشاره کرد این است که فدراسیون لیگ 
یــک را فدای لیگ برتر کرد؛ چــرا که تمام بازی های 
این فصل رقابت ها وسط هفته انجام خواهد شد و این 
از لحاظ تماشاگر به ضرر سایر تیم های حاضر در این 

رقابت ها خواهد بود . 

با همه این تفاسیرعصر امروز و با انجام ۹ دیدار رقابت های 
لیگ آزادگان به طور رســمی آغاز خواهد شد که مروری 

کوتاه داریم برچند بازی مهم امروز.
 نفت مسجد سلیمان - ماشین سازی تبریز

نفت مسجد سلیمان تیمی که در فصل گذشته عملکرد 
خوبی داشت با حفظ محمود فکری مربی فصل پیش 
خود به نظر می رســد جزو تیــم های آماده لیگ یک 
باشــد و در اولین بازی فصل خود میزبان شــاگردان 
رسول خطیبی یعنی ماشین سازی تبریز است. ماشین 
سازی که پس از یک فصل حضور در لیگ برتر دوباره 
به لیگ یک بازگشته دوست ندارد که عمر ماندنش در 

این لیگ طولانی شود .
 ملوان بندرانزلی - برق جدید شیراز

قوهای ســپید انزلی که فصل پیش یکی از امیدهای 
صعود تا هفته پایانی بودند فصل را با محمد مایلی کهن 
به اتمام رســاندند و نادر دســت نشان را در این فصل 
جایگزین وی کردند.  آن ها حتی در این فصل کاپیتان 
ســابق خود یعنی پژمان نوری را به جمع خود اضافه 
کرده اند در طرف دیگر، تیمی قرار دارد که تازه از لیگ 
دو وارد این مسابقات شده و با داود مهابادی که سابقه 
مربیگری در لیگ برتر را در کارنامه خود دارد به دنبال 

شگفتی سازی در این رقابت هاست.
 برنامه کامل هفته اول لیگ آزادگان:

راه آهن یزدان - شهرداری تبریز، ساعت ۱8
ملوان بندر انزلی - برق جدید شیراز، ساعت ۱8

شهرداری تبریز - مس کرمان، ساعت ۱8
خونه به خونه بابل - مس رفسنجان، ساعت ۱8

آلومینیوم اراک - صبای قم، ساعت ۱8
فجر سپاسی شیراز - بادران تهران، ساعت ۱8

گل گهر سیرجان - اکسین البرز، ساعت ۱۹:45
ایرانجوان بوشهر - نساجی مازندران، ساعت 20

نفت مسجد سلیمان - ماشین سازی تبریز، ساعت20:30

 جایگزین نماینده های ایران 
در لیگ قهرمانان آسیا    

ورزش:  در صورتی که باشگاه های حاضر در لیگ قهرمانان آسیا نتوانند تا 
۹ شــهریور ماه تمام بدهی های خود را به شخصیت های حقوقی و حقیقی 
پرداخت کنند، مجوز حرفه ای آنها صادر نخواهد شــد و بر همین اســاس 

نمی توانند در مسابقات لیگ قهرمانان آسیا حاضر شوند.
در شرایط فعلی تیم های پرسپولیس، نفت، استقلال و تراکتورسازی چهار 
نماینده ایران در لیگ قهرمانان آســیا 20۱8 هستند که هر چهار باشگاه 
بدهی های هنگفتی را از سال های گذشته دارند و در طول یک ماه گذشته 

نتوانستند این بدهی های چند ده میلیاردی را پرداخت کنند.
ســوالی که برای جامعه فوتبال مطرح شــده این است که در صورت صادر 
نشدن مجوز حرفه ای به باشگاه های مذکور، آیا تیم دیگری از ایران می تواند 
جایگزین آنها شود؟ پاسخ این است که در صورتی که هر کدام از نمایندگان 
ایران موفق به اخذ این مجوز نشــوند، فدراســیون فوتبال پس از تعامل با 
AFC  بر اســاس جدول رده بندی مســابقات لیگ برتر، نماینده بعدی را 
معرفی می کند. طبق جدول رده بندی لیگ شانزدهم پس از تراکتورسازی، 
تیم سوم جدول که به عنوان چهارمین نماینده ایران به AFC  معرفی شده 
به ترتیب ذوب آهن، ســپاهان، پیکان، استقلال خوزستان و گسترش فولاد 

در رده های چهارم تا هشتم قرار دارند.
در صورتی که هر یک از نمایندگان ایران در آسیا، نتواند مجوز حرفه ای را 
اخذ کند، یکی از تیم های رده چهارم به بعد لیگ قبل که از نظر بدهی در 
شرایط مطلوب تری نسبت به نمایندگان ایران باشند، به عنوان تیم بعدی به 

AFC معرفی خواهد شد.

  در حالی که بســیاری معتقدند که دنی آلوز از اصلــی ترین دلایل حضور نیمار در 

پی اس جی اســت، مدافع چپ برزیلی سابق یوونتوس می گوید که برعکس این موضوع 
صحت دارد و نیمار او را به آمدن به پاریس پیش از آمدن خودش، مجاب کرده است.



رئيس اداره ورزش شهرستان مشهد: جاى من اينجا نيست 

هيئت فوتبال مشهد در آفسايد اختلاف سليقه ها
  فوتبال مشهد    سينا حســينى    يكى از سوالات 
بزرگ و بى پاســخ اهالى فوتبال مشهد كه در برهه كنونى 
مطرح اســت اما پاســخى براى آن وجود ندارد سرنوشت 

انتخاب رئيس هيئت فوتبال شهرستان مشهد است! 
چند ماه پيش پس از كنار رفتن غلام اصغرى از رياست 
هيئت فوتبال مشهد، بحث بر سر جانشينى او بسيار بالا 
گرفت هرچند اسامى بســيار زيادى به عنوان جانشين 
اصغرى مطرح شدند اما در نهايت اجماعى براى انتخاب 
رئيس جديد بين هيئت فوتبال اســتان و مديريت اداره 
ورزش و جوانان مشــهد به عمل نيامد تا به پيشــنهاد 
مهدى برادران، مجيد پوررضايى به عنوان سرپرست اين 

هيئت معرفى شود.
پوررضايى كــه همزمــان عهــده دار مديريت ورزش 
شهرستان مشــهد بود در نخستين اظهار نظرش اعلام 
كرد كه ايــن حضور موقتى خواهد بود و قطعاً مديريت 
فوتبال شهرستان را به يكى از اهالى خوشنام اين حوزه 
واگذار خواهد كرد اما برخلاف پيش بينى پوررضايى اين 
اتفاق رخ نداد چون در اين بين هر گزينه اى از ســوى 
وى معرفى شــد با مخالفت رئيس هيئت فوتبال استان 

رو به رو مى شد. 

  گزينه هايى كه طرفين قبول ندارند
پوررضايى تلاش كرد دبير سابق هيئت فوتبال استان را 
به عنوان رئيس هيئت مشهد معرفى كند اما اختلاف نظر 
ميان نورى و برادران سبب شد اين گزينه پيشنهادى با 

مخالفت برادران مواجه شود. 
محسن قهرمانى دومين گزينه پيشنهادى پوررضايى بود 
كه اين مســئله نيز با مخالفت برادران همراه شد چون 
به اعتقاد برادران او هم در زمره اســتعفا دهندگان بود و 

قابليت لازم را براى حضور در اين سمت نداشت. 
با اين حال مجيد پوررضايى، قهرمانى را به عنوان نايب 
رئيس موقت معرفى كرد تــا پيگير امور اجرايى هيئت 
شود اما همانطور كه انتظار مى رفت چالش ميان برادران 
و قهرمانى منجر به كنار رفتن وى از مسئوليت اجرايى 

در هيئت فوتبال مشهد شد.

حــالا پوررضايى به دليل حجم بالاى مســئوليتش در 
ورزش شهرستان مشهد مترصد انتخاب يك گزينه براى 
اداره هيئت فوتبال مشهد است اما برادران با گزينه هاى 
پيشنهادى او مخالفت مى كند تا گزينه مورد نظرش به 
عنوان رئيس جديد هيئت شهرستان مشهد مشغول به 

كار شود. 
هرچند اختلاف بين پوررضايى و برادران بر سر انتخاب 
رئيس هيئت فوتبال شهرســتان مشهد جنجال برانگيز 
نشده اســت اما به نظر مى آيد اگر اين اتفاق همچنان 
تداوم داشــته باشد ماجرا به حكميت اداره كل ورزش و 

جوانان كشيده شود كه اين اتفاق باعث مى شود فضاى 
آرام موجود در حوزه فوتبال دوباره متشنج شود.

 پوررضايى : بــا دعوا و جنجال كار درســت 
نمى شود!

پوررضايى در واكنش به اتفاقات اخير به خبرنگار قدس 
مى گويد: من دنبال جار و جنجال نيستم و مى دانم كه 
در صورت نبود تعامل فوتبال استان متضرر خواهد شد 
چون فوتبال مشــهد نقش پررنگى در پرورش استعداد 
و فوتبال پايه اســتان دارد. اما بايد قبول كنيم كه جاى 

من هيئت فوتبال مشــهد نيست. من مسئوليت ورزش 
شهرســتان را برعهده دارم و نمى توانم همزمان در زير 

مجموعه هم فعاليت داشته باشم. 
اختلاف ســليقه بين من و برادران وجــود دارد اما اين 
به اين معنا نيســت كه دعوا داشــته باشيم . شايد باور 
نكنيد اما پس از ساعت ها بحث و بررسى برادران به من 
پيشــنهاد داد كه خودت به عنوان سرپرست در هيئت 
بمان ما از اين روند ابراز رضايت داريم اما قاعده و قانون 
در اين حوزه بايد رعايت شود. نمى شود قانون را در اين 

خصوص ناديده گرفت.
وى در ادامه در پاســخ به اين ســؤال كــه چه زمانى 
سرنوشــت انتخاب فردى جديــد بــراى اداره هيئت 
مشخص خواهد شــد، گفت: ما مى توانيم با ارجاع اين 
مسئله به مديريت ورزش استان تكليف را يكسره كنيم 
اما اين وسط فوتبال دچار يك حاشيه و شوك مى شود. 
دوباره كشــمكش و چالش به تيتر يك خبرگزارى ها و 
رســانه ها تبديل خواهد شــد كه اين اتفاق شايد براى 
حوزه رسانه جذابيت داشته باشد اما براى اهالى فوتبال 
اتفاق خوبى نيست. بايد در فضايى آرام و بدون تنش اين 
كار دنبال شود تا با استفاده از نظرات همه اهالى فوتبال 

يك تصميم واحد گرفته شود. 

 برادران در دسترس نبود!
بــراى اطلاع از مواضــع رئيس هيئت فوتبال اســتان 
خراسان رضوى در مورد رياست هيئت فوتبال شهرستان 
مشــهد، با «محمد مهدى بــرادران» تماس گرفتيم كه 
وى تلفن همراه خود را پاســخ نــداد، هرچند كه پيش 
از اين او نيــز در خصوص اين موضوع از جنس كلمات 
مجيد پوررضايى استفاده كرده بود و تاكيد داشت بايد با 
تعامل در اين خصوص تصميم گيرى شــود و گزينه اى 
مشــترك براى مديريت فوتبال مشهد انتخاب شود اما 
نكته اينجاست كه هيچ يك از طرفين حاضر به پذيرش 
گزينه پيشنهادى يكديگر نيستند اما نكته قابل اهميت 
اينجاست كه خوشبختانه  آنها به سراغ گزينه جنجالى 

هم نمى روند !

مسابقات فوتسال 4جانبه خادمين 
اماكن متبركه ايران

ورزش: مسابقات فوتسال خادمين اماكن متبركه گرامى داشت دهه 
كرامت با حضور 2 تيم از خادمان آســتان قدس رضوى، يك تيم از 
خادمان آستانه حضرت معصومه (س) و يك تيم از شهر رى يعنى 
خادمان آستان شاه عبدالعظيم حسنى(س) به صورت 4جانبه برگزار 
مى  گردد.اين مســابقات در روز هاى پنجشــنبه و جمعه 19و 20 
مرداد در مجموعه تربيت بدنى آستان قدس رضوى برگزار مى گردد.

رئيس هيئت بوكس:
مشكلات مالى حل شود، حرف زيادى 

براى گفتن داريم
ايسنا: رئيس هيئت بوكس خراسان رضوى معتقد است اگر از رشته 
ورزشى بوكس در استان خراسان رضوى حمايت شود، بدون شك اين 
رشــته مى تواند به عناوين و موفقيت هاى متعددى دست يابد. قدير 
توانا اظهار داشــت: مشكلات اقتصادى و مالى وزارت  ورزش و جوانان 
ســبب شده تا آنطور كه بايد و شايد در رشته بوكس شاهد پيشرفت 
افراد مستعد و داراى پتانسيل نباشيم. در حال حاضر مشغول فعاليت و 
جذب افراد مستعد هستيم. با نگاهى گسترده به استعداديابى مى نگريم 
و براى افزايش جذب افراد مستعد به شهرستان ها روى آورده ايم ولى 
در اين مورد نيز مشــكلات مالى، مانع بزرگى در برابر پيشرفت است. 
وى در رابطه با شــرايط مالى و پتانســيل هيئت بوكس تاكيد كرد: 
همانطور كه پيشتر اشــاره كردم شرايط خوب نيست اما با توجه به 
برنامه ريزى هايى كه براى رشته بوكس داريم، در صورت حمايت از اين 
رشته ورزشى، صد درصد تضمين مى كنم كه در سطح اول مسابقات 

كشور حرف هاى زيادى براى گفتن خواهيم داشت.

آينده نگرى هيئت جودو
ايسنا: رئيس هيئت جودو خراسان رضوى از راه اندازى پايگاه هاى 
قهرمانى، تمرينى و اســتعداديابى در بخش روســتايى اين استان 
خبر داد. حســين محمودى مى گويد: براى نخستين بار در حال 
راه اندازى پايگاه هاى قهرمانى و اســتعداديابى در بخش روستايى 
هستيم. در حال حاضر در ســه نقطه روستايى، محدوده چناران، 
فريمان-مشــهد و سبزوار با همكارى استاندارى و كميته روستايى 

مركز تمرينى و استعداديابى را فعال كرده ايم.

مسابقات دوى عمومى در شهرك 
شهيد رجايى

ورزش: در ســالروز ولادت حضرت رضا (ع) و در قالب جشــنواره 
فرهنگى ورزشــى ميلاد و با هدف ايجاد شــور و نشاط و توجه به 
ورزش مناطق محروم برنامه دوى عمومى ويژه آقايان در شــهرك 
شهيد رجايى برگزار گرديد. به گزارش سايت موسسه تربيت بدنى 
آســتان قدس رضوى در اين برنامه حدود 400 نفر از عموم مردم 
منطقه شركت داشتند. در مراسم اختتاميه اين برنامه كه در مجتمع 
آبى آستان قدس رضوى برگزار شد 4 عدد دوچرخه - لوازم ورزش 

و لوازم منزل بين شركت كنندگان قرعه كشى شد.

تيم خراسان رضوى قهرمان مسابقات 
دوچرخه سوارى كشور شد

تسنيم: رئيس هيئت دوچرخه سوارى خراسان رضوى از كسب مقام 
اول  تيم دوچرخه سوارى خراسان رضوى در رشته دوچرخه سوارى 

«اسپرينت» و «اسكرچ» و تيمى اسپرينت در كشور خبر داد. 
مهدى روزبهان مى گويد: مسابقات قهرمانى كشور دوچرخه سوارى 
در تهران از دو روز پيش با حضور 17 اســتان برگزار شــد و از تيم 
خراسان رضوى در رشته اســكرچ، كمال رازى، در رشته اسپرينت 
200 متر محمد دانشــور و در رشته تيمى اسپرينت، كمال رازى، 
محمد نصرآبادى و محمد دانشور حضور داشتند كه در تمامى اين 

رشته ها مقام نخست را كسب كردند.

درخشش نمايندگان خراسان رضوى در 
مسابقات پاورليفتينگ قهرمانى اروپا

ورزش: مسابقات پاورليفتينگ قهرمانى اروپا با درخشش نمايندگان 
خراســان رضوى همراه بود. در اين مســابقات كه در شــهر كيف 
اوكراين برگزار شــد براى اولين بار با تاييد لباس حجاب اسلامى از 
طرف فدراسيون جهانى، ورزشكاران بانوان هم توانستند با حجاب 
كامل اســلامى در اين مسابقات وزنه بزنند كه 2 ورزشكار خانم در 
اين تيم حضور داشتند كه يك نفر از اين بانوان خانم بهناز آرمان از 
خراسان رضوى در اين مسابقات در وزن 67,5كيلو بزرگسالان در 
رشته تك حركت ليفت مدال طلا را براى تيم ايران به ارمغان آورد. 
عظيم حاجى زاده، بهزاد محمدپور، ابراهيم خطيبى، على بساتين، 
پوريا محمودى و محمد حسين شاهانى، ديگر طلايى هاى كاروان 

ايران در رشته هاى مختلف بودند.

خبر خراسان
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پايان افسانه «بولت» با برنز 

صـاعقه آرام گرفـت
دلارام عظيمــى: اوســين بولــت در آخرين 
مسابقه اش در رقابت هاى بين المللى دووميدانى 
با قبول شكست برابر جاستين گاتلين آمريكايى و 
با كسب مدال برنز در فينال رقابتهاى دوى 100 

متر از اين رشته خداحافظى كرد. 
در لندن انتظار مى رفت كه بولت با كســب يك 
مدال طلاى ديگر به افســانه ديرينه خود در اين 
عرصه پايان دهد. اما گاتلين با ثبت زمان 9 ثانيه 
و 92 صدم ثانيه قهرمان جهان نام گرفت و البته 
به خاطر گذشــته پرســروصداى خود به دليل 
استفاده از مواد نيروزا و چهار سال محروميت از 
حضور در ميادين، از سوى تماشاگران به شدت 

هو شد. 
دونــده جامائيكايى كه دراين مســابقه به مدال 
برنز قناعت كرد، استارت خوبى نداشت و تلاش 
او براى رســيدن به گاتلين بى فايده بود و حتى 
كريســتين كولمن ديگر دونده آمريكايى موفق 
شــد با زمان 9 ثانيه و 94 صدم ثانيه از او پيشى 
بگيرد. اگر گاتلين در سى متر نهايى فوق العاده 
ظاهر نشده بود، كولمن مى توانست مدال طلاى 

100 متر را از آن خود كند. 

   كندترين فينال
ايــن كندترين فينال تمام دوران حرفه اى بولت 
به شــمار رفت. اگرچه ثبت زمان 9 ثانيه و 95 
صدم ثانيه بهترين ركورد او در اين سال بود. نكته 
عجيب اين بود كه در مسابقات قبلى، گاتلين 35 
ســاله كه حالا بعد از عنوان قهرمانى جهان در 
رقابــت هاى جام جهانى هلســينكى 2005 بار 
ديگر ســريع ترين مرد دنيا به شــمار مى رود، 
درخشش خاصى نداشت و همه تصور مى كردند 
كه بولت انرژى خود را براى فينال نگه داشــته 
اســت. او معمولا در فينال رقابت ها نمايشــى 
متفاوت از مراحل مقدماتــى و نيمه نهايى ارائه 

مى كرد ولى در لندن اين اتفاق رخ نداد. 
  اداى احترام به صاعقه

گاتلين كه از او مسن تر است، بعد از كسب عنوان 
قهرمانى به بولــت اداى احترام كرده و جلوى او 
زانو زد. اتفاقا گاتلين آخريــن دونده اى بود كه 
چهار ســال قبل در رقابت هــاى گلدن گالا در 
رم هم بولت(صاعقه) را ناكام كرده و براى برنده 
هشــت مدال طلاى المپيك دردسر آفريده بود. 
حتى كولمن 21 ساله هم كه حالا از او به عنوان 

ســتاره آينده دووميدانى ياد مى شود، در شبى 
كه هيچكس انتظار نداشــت، خوش درخشيد. 
تماشاگران حاضر در ورزشگاه كه يكصدا نام بولت 
را فريــاد مى زدند و از مردى كه از آن اشــتباه 
در اســتارت رقابت هاى جهانى دائه جو 2011 
تا امروز در هيچ فينال جهانى و المپيك شكست 
نخورده ، حمايت مى كردند، با دلخورى آخرين 
نبرد بولت را در دوى 100 متر مشــاهده كردند. 

دونــده جامائيكايى بعد از باخــت تلاش كرد با 
لبخنــد بر لب، ناراحتى خود را از اين شكســت 

تلخ پنهان كند. 
  بولت: تصميم عوض نمى شود

بولت در مصاحبه بعد از مســابقه در اســتاديوم 
المپيــك لندن كــه حالا به زميــن اختصاصى 
وستهم تبديل شده گفت: « ناراحت هستم. انتظار 
داشتم برنده شوم ولى دوباره شروع بدى داشتم. 

تلاش كردم كه اســتارت ضعيف را جبران كنم 
ولى آن طور كه مى خواستم، ندويدم. به هرحال 
بعــد از اين باخت هم نظرم را تغيير نمى دهم و 
از  رقابت هاى دووميدانى كناره گيرى مى كنم. 
از همه تشــكر مى كنم. متاسفم كه نتوانستم با 
پيــروزى خداحافظى كنم ولى از حمايت شــما 
ممنونم. اين تجربه مثل هميشه فوق العاده بود. 
مى دانستم كه اگر خوب شروع نكنم، نمى توانم 
نزديك بقيه حركت كنم. ولى خيلى زود متوجه 
شدم كه اســتارت خوبى نداشتم. گاتلين حريف 
بزرگ و جنگجويى اســت. هميشه نهايت تلاش 
خود را به كار مى گيرد و اين بار هم موفق شــد» 
بولت پيش از بازنشستگى هميشگى از دووميدانى، 
هفته آينده در رقابت هاى 4 در 100 متر امدادى 

با تيم جامائيكا شركت مى كند. 
   تشكر گاتلين

گاتلين درحالى كه اشك در چشمانش حلقه زده 
بود گفت:« خيلى زود فهميدم كه برنده شده ام. 
اوسين در همه اين سالها براى ما الگو بوده و اگر 
امروز اينجا هســتم، بايد از او تشــكر كنم. براى 
رسيدن به اين جايگاه خيلى سخت كار كردم». 

جنجال 
 در مجمع هيئت 

موتورسوارى و اتومبيلرانى 
ورزش: در انتخابات هيئت موتورسوارى و اتومبيل رانى خراسان 

رضوى، رضا رمضانى براى چهار سال ديگر به عنوان رئيس انتخاب شد. 
رمضانى براى به دست آوردن اين سمت دو رقيب ديگر را نيز در كنار خود 
مى ديد كه يكى از آن ها پيش از راى گيرى انصراف داد، اما بابايى ديگر نامزد 
اين هيئت براى وى در راه انتخاب مجدد، زحمتى به وجود نياورد تا رمضانى 
با كسب تمام 16 راى رئيس هيئت موتورسوارى و اتومبيل رانى شود. در اين 

انتخابات، بابايى ديگر نامزد اين هيئت، از شرايط راى گيرى از نمايندگان 
شهرستان ها، مربيان، داوران و ورزشكاران رضايت نداشت و اين 
انتخابات را ناعادلانه خواند. اين اظهارات سبب شد بعد از پايان 

راى گيرى، ميان وى و رمضانى رئيس هيئت درگيرى 
لفظى صورت پذيرد.

جشنواره 
ورزشى كاركنان 

آستان قدس برگزار شد
ورزش: جشنواره يك روزه كاركنان آستان قدس رضوى 

در غالب جشنواره فرهنگى ورزشى ميلاد حضرت رضا (ع) با 
حضور 270 نفر از كاركنان و خانواده آنان و به صورت مسابقات 

ايستگاهى انفرادى در رشته هاى نشانه روى ، دارت، پنالتى 
بسكتبال و فوتبال و در رشته طناب كشى به صورت تيمى 
برگزار شد. در طناب كشى 11 تيم حضور داشتند كه در 
پايان تيم بيمارستان رضوى، حفاظت اجرائيات و چاپ و 

انتشارات به مقام هاى اول تا سوم دست يافتند. به 
نفرات برتر هر رشته و به تيم هاى قهرمان 

در مراسم اختتاميه جوايز اهدا 
گرديد.

مسابقات 
جودو قهرمانى استان 

ويژه دهه كرامت پايان يافت
ورزش: همزمان با دهه كرامت مسابقات جودو قهرمانى استان 

خراسان رضوى به ميزبانى موسسه تربيت بدنى برگزار شد. در اين 
دوره از مسابقات 20تيم از مشهد، فريمان، چناران، تربت حيدريه، 
قوچان، جغتاى و كلات با 108 شركت كننده حضور داشتند كه 

مسابقات خود را در سالن اختصاصى جودو اين موسسه برگزار كردند. 
نفرات برتر اوزان مختلف به اين شرح است: وزن 46- وحيد رضازاده؛ 

وزن50- دانيال حسين پور؛ وزن55- على جوان؛ وزن  60- على 
حسنى؛ وزن 66- امير حسين محمدى؛ وزن73- مهدى 

شكوهى؛ وزن 81- ميثم روستا؛ وزن 90- مرتضى 
مختارزاده و در وزن 90+ محمد مهدى 

راستگو.
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تلاش بارسا براى كاهش قيمت دمبله
ورزش: مديران بارسا در تلاش هستند عثمان دمبله، 
ستاره جوان دورتموند را با قيمتى پايين تر از اين باشگاه 
به خدمت بگيرند. بارسا معتقد است كه رقم درخواستى 
دورتموند كه حدود 100 ميليون يورو اســت، بيش از 
حد بالاست . به نظر مى رسد 222 ميليونى كه بارسا در 
ازاى نيمار از پارى سن ژرمن دريافت كرد، براى جبران 
تمام ضعف هاى تيم كافى نبوده است. بارسا كوتينيو را 
مد نظر دارد كه قيمت بالايى خواهد داشت و مطمئنا 
بيشتر بودجه صرف خريد او خواهد شد. اينيگو مارتينز 
نيز مورد توجه بارسلونا است كه آبى انارى ها قصد دارند 

با پرداخت رقم فسخش او را به خدمت بگيرند.

وراتى: در پاريس ماندم 
ورزش: ماركو وراتى، ستاره پارى سن ژرمن، مذاكرات 
با بارسلونا را تاييد كرد ولى مدعى شد كه قصد جدايى 
از اين تيم را ندارد. بارســا در اين ميان به دنبال جذب 
وراتى بود ولى در نهايت اين نيمار بود كه با 222 ميليون 
يورو از بارسا جدا شد و به پارى سن ژرمن پيوست. حال  
هافبك ايتاليايى موضوع مذاكرات با بارسا را تاييد كرد 
و گفت كه در تيمــش مى ماند. او گفت:« اتفاقاتى رخ 
داد ولى ديگر خيلى از آن اتفاقات دور هســتم. ديگر 
مذاكره اى نداشتيم.  تصميم گرفتم در اين مسير بمانم 
و از اين بابت خوشحالم. من تصميمم را قبل تر گرفته 

بودم.  اطلاع نداشتم نيمار به اينجا خواهد آمد.

بايرن قهرمان سوپر كاپ شد
ورزش: كارلو آنچلوتى، ســرمربى بايــرن مونيخ ابراز 
اطمينان كــرد كه تيمش مى تواند در دفــاع از عنوان 
خــود در بونــدس ليگا موفــق ظاهر شــود. بايرن با 
شكست هاى پياپى در پيش فصل مقابل ميلان، ليورپول  
و... پا به ديدار ســوپركاپ آلمان گذاشــت  و موفق شد 
در ضربات پنالتى پيروز ميدان شود. حال او مدعى شد 
كه شــاگردانش اين توانايى را دارند كه بتوانند از عنوان 
قهرمانى خود دفاع كنند. او گفت: البته كه اين جام براى 
ما خيلى مهم بود. با تمركز بالايى در آن ظاهر شــديم. 
پيش فصل ما خوب نبوده ولى نيازى نيست نگران باشيم. 

وقتى فصل شروع شود، آماده خواهيم بود.

 مورينيو پرخرج ترين مربى
ديلى ميل: با خريد بازيكنانى نظير روملو لوكاكو، نمانيا 
ماتيچ و ويكتور ليندلوف توسط منچستريونايتد، حالا ژوزه 
مورينيو اولين مربى در دنياى فوتبال است كه به ركورد 
يك ميليارد پوند در بازار نقل و انتقالات رسيده است. اين 
مربى پرتغالى طى 17 فصل حضور در باشگاه هاى اروپايى، 
هزينه هاى بسيار زيادى را براى جذب بازيكنان مختلف 
انجام داده و حالا پرخرج ترين مربى تاريخ دنياى فوتبال 
محسوب مى شود. پس از وى كارلو آنچلوتى استد كه در 
طول 22  فصل سرمربى گرى در اروپا، 970  ميليون پوند 
خرج روى دست باشگاه ها گذاشته و احتمالا به زودى وارد 

باشگاه يك ميلياردى ها بشود.

سهشنبه 17 مرداد
دووميدانى قهرمانى جهان

ساعت: 23:00 زنده از شبكه ورزش

چهارشنبه 18 مرداد
دووميدانى قهرمانى جهان

ساعت: 23:30 زنده از شبكه ورزش

پنجشنبه 19 مرداد- هفته 3 جام خليج فارس
گسترش فولاد - سپيدرود رشت

ساعت: 19:45 زنده از شبكه ورزش

هفته 3 جام خليج فارس
نفت تهران - پرسپوليس

ساعت: 20:45 زنده از شبكه سه

جمعه 20 مرداد- هفته 3 جام خليج فارس
سپاهان - پارس جنوبى جم

ساعت: 20:30 زنده از شبكه ورزش

هفته 3 جام خليج فارس
استقلال - تراكتورسازى

ساعت: 20:45 زنده از شبكه سه

ورزش در سيما

اميرمحمد ســلطان پور: انتخابــات هيئت 
انجمن هاى ورزشــى اســتان خراسان رضوى 
ديروز در محل اداره كل ورزش و جوانان استان 
با حضور كوروش صبوريان رئيس اين اداره كل 
و همچنين محمد عليپور رئيس فدراسيون اين 

رشته برگزار شد. 
بر اين اساس محسن قهرمانى كه همگان وى را 
با كارنامه اش در داورى فوتبال به خاطر دارند، 
با انصراف دو نامزد ديگر، براى مدت چهار سال 
رئيس هيئت انجمن هاى ورزشى استان شد. او 
در چند ماه گذشته سمت دبيرى اين هيئت را 
بر عهده داشــت و اكنون با چالش جديدى در 
يكى از پرمشغله ترين هيئت هاى ورزشى روبرو 

خواهد بود.
 عليپور: ســازمان هواپيمايى كشــورى 
مسئول تمام سوانح ورزش هاى هوايى است
رئيــس فدراســيون انجمن هاى ورزشــى ايران 
در حاشيه مراســم انتخاب رئيس هيئت استان 
خراســان رضوى در مشهد، اين استان را ورزش 
خيــز لقب داد و ابراز اميدوارى كرد اين رشــته 

پيشرفت بيشترى را تجربه كند. 
محمد عليپور مى گويد: اســتان خراسان رضوى 
قهرمانان بزرگى را به ورزش ايران تحويل داده و 
ما در انجمن هاى ورزشى در 4 يا 5 رشته حضور 
بســيار خوبى را از اين اســتان شاهد هستيم. با 
برنامه هايى كه از رئيس جديد هيئت يعنى آقاى 

قهرمانى شنيدم اميدوارم در يك يا دو سال آينده 
در بعضى از اين رشته ها اين استان حرف اول را 
در كشور بزند. نمونه آن را در رشته راگبى ديديم 
كه تيم ملى ما كاملا از اين اســتان اعزام شد و 
تمامى هزينه هاى آن نيز توســط اسپانسر تقبل 
شد؛ هماهنگى ها و به انجام رساندن چنين كارى 
راحت نيست كه توسط اين استان انجام گرفت.

عليپور در واكنش به سوالى مبنى بر مشكلات 
پيش آمده در ورزش هاى هوايى در اين رشــته 
در استان خراسان رضوى در چند وقت گذشته، 
به انتقاد از سازمان هواپيمايى كشورى پرداخت. 

مــــــــا وى در اين مورد مى گويد: 
خود با در ورزش هاى هوايى 

معضلى به نام سازمان هواپيمايى كشورى روبرو 
هســتيم كه فكر مى كند مالك اين رشــته از 

ورزش ايران است. 
اين سازمان چهار سال است كه قانون كشور در 
مورد ورزش شــناخته شدن ورزش هاى هوايى 
را كــه در هيئت دولت به تصويب رســيده به 

رسميت نمى شناسد. 
با اين وضعيت فكر كنم كه دولت در نهايت اين 
ورزش را به دست ســازمان هواپيمايى كشورى 
بسپارد. مسئول تمامى ســوانح و مشكلاتى كه 
در ورزش هــاى هواپيمايى از جمله در اســتان 
خراسان رضوى اتفاق مى افتد سازمان هواپيمايى 

كشورى است كه به قانون احترام نمى گذارد.

با رأى گيرى در مجمع

انجمن هاى 
ورزشى به 

« قـهرمـانى» 
مــــــــا وى در اين مورد مى گويد: رسيد

خود با در ورزش هاى هوايى 



 جامعه/ مریم احمدی شیروان 
قصــه تلفن همراه به دســت های  

اطــراف ما روایتی تلخ از تغییر نوع 
نگاهمان به اتفاقات پیرامون دارد. سلفی گیرانی 
که به قصد لایک و جذب فالوورهایی بیشتر همه 
جا دست به موبایل می شــوند. حالا می خواهد 
عزاداری، سوختن پلاســکو یا تصادف و دعوایی 
شدید در خیابان باشد. تبی که همه جامعه را در 
برگرفته و هر روز با دیدن عکسی جدید ابعاد این 

فاجعه را بیشتر لمس می کنیم.

 جای خالی آموزش در عکس های 
غیرقابل دفاع

هنوز اثر بهت و حیرت جامعه از دیدن عکس های 
سلفی خندان برخی نمایندگان حاضر در مجلس 
شورای اسلامی هنگام حادثه تروریستی مجلس 
از اذهــان کنار نرفته بود کــه علاقه وافر برخی 
نمایندگان برای سلفی گرفتن با خانم موگرینی 
حاشیه هایی پررنگ تر از متن برای مراسم تحلیف 
ریاست جمهوری پدید آورد. تصاویری که از دیدن 

آن ها حس خوبی به ما دست نداد.
یک فعال اجتماعی با اشــاره به اینکه این رفتار، 
حرکتی غیرقابل دفاع و حتی شــرم آور است به 
خبرنگار مــا می گوید: اولین نکته ای که با دیدن 
این عکس به چشم می آید، جای خالی آموزش 
اســت. یعنی به نظر می رسد نمایندگان مجلس 
قواعــد بین المللی و حتی ملــی را نمی دانند. به 
همین دلیل اســت مواردی بسیار از این هنجار 
شکنی ها را می بینیم و می شنویم. به طور مثال 
همین هفته گذشته بود که شنیدیم نماینده ای 
مأمور راهنمایی و رانندگی را کتک  زده اســت. 
یا قبل تر از آن فرماندار یک اســتان غربی، مأمور 
راهنمایی را به عمد زیر می گیرد. یا چند ســال 
پیش یک مدیر بخاطر اینکه به پرواز نرسیده، به 
روی بانــد رفته و یک پرواز را متوقف می کند، یا 
یک وزیر به خبرنگاری توهین می کند و بســیار 

نمونه های تأسف برانگیز دیگر.
دکتر احســاس محمدی اضافه می کنــد: افراد 
جایگاه اجتماعی و بازخورد رفتارشان در جامعه را 
نمی دانند. شاید اگر در این عکس افرادی معمولی 
بودند، اتفاق خاصی نمی افتاد. حتی ممکن است 
نام این نماینده هــا را ندانیم، اما بعنوان نماینده 

مجلس جمهوری اسلامی از آن ها یاد می کنیم.

 »چشم آبی و موبور« انسان درجه اول 
است، پس عکس می گیریم!

این دکترای فرهنگ و ارتباطات، بخشــی از این 
رفتار را به خود کم بینی افراد مرتبط دانســته و 
توضیح می دهد: انگار اروپایی و آمریکایی موبور؛ 

باهوش، دانا و بیشتر قابل احترام است تا یک فرد 
آفریقایی یا مثلاً هندی. اینکه تا یک توریســت 
می بینیم به طرفش رفته و با او عکس می گیریم 
در حالیکه طرف نه مقام برجســته ای است و نه 
ستاره سینما و ورزش، اتفاقی نیست. این رفتار یا 
محصول یک خلأ روانی در تاریخ است یا قدرت 
رسانه های آن ها در تزریق این باور که »چشم آبی 

و موبور« انسان درجه اول است.
وی با ابراز تأســف اضافه می کنــد: ما در مقابل 
خارجی هــا احســاس می کنیم آن هــا داناتر و 
باهوش تر هستند. حتی در سطح کلان هم این 
رفتار و طرز تفکر را مشــاهده می کنیم، چرا که 
نماینده مجلس، منتخب جامعه و آیینه ای از رفتار 

ماست.
این استاد دانشگاه به عذرخواهی یکی از نماینده ها 
اشــاره کرده و می گوید: این عذرخواهی اتفاقی 
پســندیده است. اما عنوان شد که این عکس در 
فضای غیررسمی پس از تحلیف گرفته شده است. 
اینجا باید گفت که یک نماینده مجلس، یک مدیر 
و یا یک مســئول باید بداند که در همه حال آن 
مســئولیت را بر دوش دارد و باید تا زمانی که در 
آن جایگاه است حرمت نگه دارد. دکتر محمدی به 
اظهار نظر برخی افراد برای نپرداختن به حاشیه ها 
نیز اشــاره کرده و بیان می کند: باید بپذیریم که 
حواشی برای مردم همیشه جالب است. بخصوص 
اگر این اتفاق از ســوی فردی صاحب مقام اتفاق 

افتاده باشد. 
این اســتاد فرهنگ و ارتباطات در پایان به رواج 

سلفی و بی نظمی در مراسم عروسی و تعزیه اشاره 
کرده و می گوید: در عروسی ها به طرف میز غذا 
یورش می بریم. در تشــییع جنازه چنان دنبال 
تابوت می دویم که انگار متوفی می خواهد از تابوت 
در بیایــد و فرار کند و ما باید او را بگیریم و دفن 
کنیم. در جاده ها به قصد کُشت رانندگی می کنیم 
و... این ها همه نشانه های فقدان »آموزش« است. 

همه ما محتاج آموختن هستم.

 جایگاه خود را درک نکرده ایم
یک استاد جامعه شناسی نیز در توضیح این رفتار 
به خبرنگار ما می گویــد: جامعه ما جامعه ای در 

حال آزمون و خطاست. 
ما در حال آزمایش مواردی هســتیم که قبلاً در 

جامعه وجود داشــته امــا در مقطعی از زمان به 
خاطر مســائل فرهنگی از زندگی حذف شده و 

تجربه ای از آن وجود ندارد.
دکتــر داروین صبــوری اضافه می کنــد: دیدن 
عکس های ســلفی نماینــدگان مجلس با خانم 
موگرینی در نگاه اول بی تجربگی سیاسی را نمایان 
می کنــد. تصاویری که بایــد آن را با الِمان های 

روانشناسی،روانشناختی و سیاسی سنجید.
این استاد دانشگاه به ژست افراد حاضر در عکس 
اشــاره کرده و می گوید: این ژســت ها نشان از 
ظفرمندی افراد دارد. به نظر می رسد این افراد از 
این که خانم موگرینی در ایران بوده، تابع شرایط 
شده و روسری بر سر کرده احساس خوبی دارند. 
خوانشــی که از عکس بر ذهن افراد می آید این 
اســت که نماینده های مجلس شاد هستند که 

ایشان را به زانو درآورده اند.
این اســتاد جامعه شناســی به وجود ناپختگی 
سیاسی تاکید کرده و می گوید: رفتارهایی از این 
دست نشان می دهد که در جایگاه های مختلف 

نوع رفتار کردن را بلد نیستیم.
جایگاه ها خــود را به عنوان مجــری تلویزیون 
نمی دانیــم. برای همین به ریا و تزویر کشــیده 
می شویم. ما در مقام یک مدیر مدرسه، در مقام 
یک شهروند یا در مقام یک مادر و فرزند آموزش 

رفتاری ندیده ایم و این بسیار خطرناک است.
بســیار مشکل زاســت که اگر آموزش مقام های 
 بــزرگ را ندیــده باشــیم و به مقامــی بزرگ 

برسیم.

 مراقب اعتماد اجتماعی باشیم
صبوری می افزاید: وقتی در ساحت اجتماعی یک 
کشور، می بینیم افرادی سر کار هستند که تنها 
تعهد دارند، نه تخصص اعتماد اجتماعی به شدت 

ضربه می خورد.
سرمایه های اجتماعی ما نابود می شود.چرا که در 
نظریه های سرمایه های اجتماعی گفته می شود 
جامعه ای که اعتمادش را نسبت به افراد معتمد 
خود از دســت بدهد دیگر به هیــچ فرد اعتماد 
نخواهد کــرد. در حوزه سیاســی هم اعتماد به 
نماینــدگان یا رؤســای جمهور را خواســته یا 
ناخواسته از بین می بریم و غافل هستیم که این 
شیوه رفتار تلفات سنگینی برای جامعه برجای 

خواهد گذاشت.
وی به فراگیری این رفتار در سطح جامعه اشاره 
کرده و بیان می کند: هر چند که ســلفی گرفتن 
آفت این روزهای جامعه شده است، اما حساسیت 
به رفتار برخی افراد بیشــتر است. هر چه مقام 
سنگین تر باشــد، انتظار رفتار معقول و پایبندی 
به موارد اخلاقی از او بیشــتر است. باید در نظر 
داشــت که یک نماینده مجلس، تنها و تنها یک 
فرد نیست. او نماینده یک شهر، یک شهرستان و 
حتی یک ایران است و به تنهایی باید ملاحظات 
اجتماعی داشته باشد. ما اینگونه رفتار می کنیم 
زیرا این رفتارها را آموزش ندیده ایم و احســاس 

می کنیم اینگونه رفتارها مردم پسند تر است. 
این جامعه شناس در پایان می گوید:حس می کنیم 
اگر مقداری شــوح طبعی هم به صحبت هایمان 
اضافه کنیم، مردم بیشــتر دوست دارند یا اگر از 
ضرب المثل های بی ادبانه هم استفاده کنیم بهتر 
می پسندند. به عبارتی احســاس می کنیم این 
خود شــیرینی ها از ما فردی خاکی می سازد. در 
صورتی که باید بدانیم مختصات زمانه عوض شده 
است. حالا مردم بخاطر همین فضای مجازی به 
آگاهی هایی دست پیدا کرده اند و درباره همه چیز 
صحبت و مشــورت می کنند. امروزه کار کردن 
سخت شــده است. باید یادمان باشد تنها آبروی 
یک خانواده در میان نیست، بلکه جهانیان ما را بر 

اساس رفتارمان قضاوت خواهند کرد.

 باید این رفتارها له شود
در خصــوص چرایی این رفتــار و تحلیل آن در 
فضــای جامعه هیچ یــک از نمایندگان مجلس 
که با آن ها تماس گرفتیم حاضر به گفت و گو و 
بیان راهی برای برون رفت از این مشکل فرهنگی 
نشــدند. تنها در این خصوص حجت الاســلام 
پژمان فر در صحبتی کوتاه عنــوان کرد: در این 
زمان کوتاه شبکه های مجازی به شدت به بررسی 
رفتار و پخش تصاویر پرداختند. به عبارتی آن ها را 

له کردند که کار بسیار خوبی است.

کارشناسان اجتماعی اتفاق شگفت در مجلس را ارزیابی می کنند 

شلیک سِلفی  بگیرها به اعتماد اجتماعی
دوشنبه 16 مرد  اد   1396
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روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

جامعه

آنچه می خوانید :
یــک روی دیگــر ماجــرای ســلفی 
گرفتــن نماینــدگان بــا موگرینی 
بررســی چرایــی آن و البته تبعات 
اجتماعی آن است.کارشناســان در 
ایــن گــزارش از نبود آمــوزش و 
خود کم بینی عده ای در این ماجرا 
می گوینــد. به بــاور کارشناســان 
اینگونه رفتارها ضربه مهلکی را بر 
پیکره اعتماد عمومی وارد می سازد

مدیرعامل هلدینگ گردشگری سازمان تأمین اجتماعی مطرح کرد
حتی یک هتل بیمارستان بین المللی و 

استاندارد در ایران نداریم
 ایسنا: مدیرعامل هلدینگ گردشگری سازمان تأمین اجتماعی گفت: 
با ساماندهی گردشــگری، دست  مافیا و دلالان پزشکی از این حوزه 
کوتاه می شود. غلام حیدر ابراهیم بای سلامی افزود:  یکی از دلایل رشد 
نکردن گردشگری پزشــکی در ایران، نبود درک و مفهوم درست از 
گفتمان گردشگری پزشکی است. وی با بیان اینکه ۷۰ درصد درآمد 
گردشگری سلامت از گردشگری پزشکی تأمین می شود و ۳۰ درصد 
دیگر به سه حوزه  درمانی، پیشگیرانه و تندرستی اختصاص دارد، گفت: 

گردشگری پزشکی از فرار مغزها جلوگیری می کند. 
 وی گفت:  باید به جای ساختن بیمارستان های زیانده، هتل بیمارستان 
ایجاد کنیم، در ایران حتی یک هتل بیمارستان بین المللی و استاندارد 
وجود ندارد. اگر در همین نقطه متوقف شــویم، فرصت ها را از دست 
می دهیم، حال آنکه از نظر هزینه کرد درمانی، ایران در جایگاه بسیار 
بالاتری به نسبت سایر رقبا قرار دارد. برای نمونه عمل پارکینسون در 
دنیــا ۱۷۰ هزار دلار هزینه دارد، در حالی که همین عمل جراحی را 
با ۷۵ هزار دلار در ایران می توان انجام داد. سایر خدمات پزشکی نیز 

چنین شرایطی دارند که خیلی ها از آن بی اطلاع هستند.

معاون حمایت و سلامت خانواده این نهاد خبر داد
خروج نیم میلیون نفر

 از چرخه حمایت کمیته امداد
ایسنا: معاون حمایت و سلامت خانواده کمیته امداد با اشاره به اجرای 
طرح پالایش مددجویان در ســال ۹۵، گفت: با اجرای طرح پالایش 
مددجویی ۲۵۰ هزار خانوار با جمعیت ۵۰۰ هزار نفر بعد از خودکفایی 
کامل از چرخه حمایتی این نهاد خارج شــدند و افراد نیازمند دیگر 

تحت حمایت این نهاد قرار گرفتند.
فاطمه رهبر، اعتبارات جذب شــده بــرای مناطق محروم و مرزی را 
۱۴۶ میلیارد تومان اعلام کرد و با اشاره به پرداخت وام کارگشایی به 
مددجویان تحت حمایت، افزود: از ابتدای امسال تاکنون بیش از ۲۳۷ 
میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه کارگشایی به مددجویان تحت 
حمایت پرداخت شده است. وی افزود: دغدغه های صریح رهبر معظم 
انقلاب درباره موضوع آســیب های اجتماعی و تأکید ایشان مبنی بر 
ضرورت کنترل، مواجهه و مقابله با این پدیده اجتماعی، سرعت عمل 
و دقت نظر بیش از پیش دستگاه های متولی در این بخش را می طلبد.

رهبر بیان کرد: نتیجه بروز و ظهور آسیب های اجتماعی تزلزل و در 
نهایت تخریب و فروپاشی خانواده است و همین موضوع، تأثیرگذاری 

آسیب های اجتماعی را بیش از پیش گوشزد می کند.

یک مسئول سازمان بهزیستی عنوان کرد
»شیشه« در رتبه چهارم مصرف معتادان

ایسنا: رئیس مرکز توســعه، پیشــگیری و درمــان اعتیاد سازمان 
بهزیستی کشور گفت: ۵۶ تا ۶۰ درصد معتادان از تریاک و مشتقات 
آن استفاده می کنند و مشتقات حشیش، هروئین و کراک در رتبه های 

بعدی و شیشه در رتبه چهارم مصرف قرار دارد.
فرید براتی افزود: طبق آخرین بررســی از سال ۹۲ تا ۹۴ سه درصد 
از جمعیت ۱۴ تا ۶۰ سال کشور معتاد هستند. وی با اشاره به اینکه 
بیشتر معتادان مرد هستند، افزود: تعداد مصرف کنندگان مستمر در 

کشور ۲ میلیون و 8۰8 هزار نفر برآورد شده است.
براتی تصریح کرد: ۵۶ تا ۶۰ درصد معتادان از تریاک و مشــتقات آن 
استفاده می کنند و مشتقات حشیش، هروئین و کراک به ترتیب در 

رتبه های دوم و سوم و شیشه در رتبه چهارم مصرف قرار دارد.
وی با بیان اینکه گروه ســنی ۲8 تا ۳۵ ســال بیشترین افراد درگیر 
با مســئله اعتیاد هستند، بیان کرد: میانگین سن شروع مصرف مواد 

مخدر در مردان ۲۲ تا ۲۳ سال است.

رئیس اداره حقوقی پلیس راهور خبر داد
مقصر اصلی در تصادف با معلولان راننده است

مهر: رئیس اداره حقوقی پلیس راهور ناجا گفت: براساس مصوبه جدید 
قانون رسیدگی به تخلفات، راننده در تصادف با معلولان مقصر اصلی 

شناخته می شود.
ســرهنگ محمد ترحمی گفت: پلیس در قانون ۱۲۹ رســیدگی به 
تخلفات به منظور حمایت از معلولان، مصوبه ای را اضافه کرده مبنی 
بر اینکه هر وسیله نقلیه ای در زمان حرکت چنانچه با معلول ویلچری 

برخورد کند،راننده خودرو ۱۰۰ درصد مقصر شناخته می شود.
رئیس اداره حقوقی پلیس راهور ناجا گفت: قبل از این مصوبه معلولان 
در زمان عبور از خیابان چنانچه با وسیله نقلیه ای برخورد می کردند، 
مقصر شناخته می شدند و حتی در برخی موارد باید خسارت هم به 
راننده پرداخت می کردند اما با این مصوبه فقط راننده مقصر شناخته 
می شود.  وی ادامه داد: توقف تمامی وسائل نقلیه در محل های ویژه 

جانبازان برابر این مصوبه ممنوع است.
سرهنگ ترحمی گفت: در قانون ۱۳۰ رسیدگی به تخلفات، تبصره ای 
اضافه شــده که رانندگان باید در مواجهه با نابینا توقف کامل کنند 
تا وی از خیابان عبور کنــد و در صورت توقف نکردن، راننده اعمال 

قانون می شود.

رئیس سازمان مدارس غیردولتی اعلام کرد
حمایت مالی از هنرستان های غیردولتی

ایسنا: رئیس ســازمان مدارس غیردولتی وزارت آموزش و پرورش 
گفت: هر هنرستان غیردولتی که بتواند امسال یک کلاس به مجموعه 
دانش آموزان خود در شــاخه فنی و حرفه ای یا کاردانش اضافه کند، 
مــورد حمایت ویژه قــرار گرفته و پاداش مالــی دریافت می کند تا 

هنرستان را تجهیز کند.
مرضیه گرد افزود: امروز جوانان ما به یک هدایت تحصیلی و شــغلی 
آینده نگرانه نیاز دارند. ما دانش آموزان کمی نداریم که در رشته هایی 
چون صنایع دستی، پرورش گل های زینتی، جواهر سازی و مانند آن 
تحصیل و آینده خوبی پیدا کرده اند. متأســفانه مردم تصور می کنند 
تنها رشته تجربی آینده دارد، اما وقتی دانش آموز وارد رشته های فنی 

می شود، احساس تعلق به آن پیدا می کند.
وی عنوان کرد: اگر می خواهیم جوانان ما به ســمت اشتغال بروند و 
کشوری با آینده اقتصادی روشن داشته باشیم، ابتدا باید خانواده ها به 

آموزش و پرورش اعتماد کنند. 

خبر

 جامعه/ محبوبه علی پور  احقاق حقوق اطفال از وظایف 
رسانه هاست؛ از این رو می توانند سرعت بخشیدن در تصویب 
لایحه حمایت از کودکان را به عنوان یک مطالبه اجتماعی از 
مجلس شورای اسلامی بخواهند و نمایندگان خانه ملت نیز 

در برنامه های خود به این مسئله اولویت دهند.
معاون فرهنگی قوه قضائیه بــا بیان این مطلب به خبرنگار 
ما گفت: برخــلاف  آنچه که اغلب تصور می کنند همه امور 
را می توان با تکیه بــر قوانین حل کرد، باید گفت در مقوله 
حمایت از اطفال قوانین مؤثــر و کارآمدی داریم؛ چنان که 
قوانیــن کیفری ما در مواجهه بــا مجرمان  و متهمان علیه 
تضییع حقوق  شهروندان بخصوص اطفال از بازدارندگی کافی 

برخورداراست.  
حجت الاســلام والمسلمین صادقی با تأکید بر علل و عوامل 
متعدد در بروز خشــونت علیه کودکان خاطرنشــان کرد: 
مرتفع ســاختن همه علل مؤثر در این قضیه را نمی توان از 
قانون انتظار داشــت؛ چرا که عوامل چشمگیر در این گونه 

بزه کاری ها ریشــه در امور فرهنگی و تربیتی دارد که قانون 
چندان در بروز آن اثرگذار نیست.   

دکتر صادقی با اشاره به ضعف عملکرد دستگاه های تربیتی و 
فرهنگی در پیشگیری و کاهش خشونت علیه اطفال افزود: 
به لحاظ آگاهی بخشی دچار نواقص چشمگیری در جامعه 
هستیم؛ چنان که متولیان تربیتی و رسانه ها نتوانسته اند نقش 
مؤثری در این زمینه داشته باشند، به طوری که هشدارهای 
ضروری به اطفال از طریق رسانه ها داده نمی شود.از همین رو 
وقتــی آگاهی ندارند در مواجهه با بزهکاران  براحتی ممکن 
است فریب بخورند و نمی توانند از خود مراقبت کافی کنند. 
همچنین خانواده ها نیز اطلاعات مفیدی دراین باره دریافت  
نمی کنند. از این رو مراقبت های امنیتی لازم را از اطفال خود  

ندارند.
وی همچنین خاطرنشــان کرد: در مواجهه با موارد کودک 
آزاری شاهد ضعف دستگاه های رسانه ای هستیم، زیرا با بروز 
این گونه حوادث رســانه ها اغلب به جای آنکه به هشــدار و 

اطلاع رســانی و البته تحلیل و واکاوی علل خشــونت علیه 
کــودکان و همچنین  وضعیت مجازات های این گونه جرائم 
بپردازند، دائماً به انتشــار اخبار مــوردی توجه دارند. به این 
ترتیب به جای آگاهی بخشی بیشتر در این مقوله بر اساس 
ایجاد ناامنی ذهنی شهروندان عمل می کنند. نکته دیگر اینکه 
دولت نیز باید با تأکید بر برنامه های پیشگیرانه و حمایتی از 

اطفال، مانع بروز این گونه حوادث شود. 

معــاون فرهنگی قــوه قضائیه با اشــاره به وجود تشــدید 
مجازات های مجرمان این گونه جرائم در قوانین کیفری ادامه 
داد: این قوانین به تنهایی قادر به کاهش خشونت علیه اطفال 
نیست؛ چرا که با مجازات یک فرد بزهکار در این زمینه ممکن 
است به دلیل روند معیوب اطلاع رسانی و حمایت از اطفال بار 
دیگر و بارهای دیگر شاهد پرونده های خشونت علیه کودکان 

باشیم.

معاون فرهنگی قوه قضائیه در گفت و گو با قدس تأکید کرد

ضعف سازمان های رسانه ای در انعکاس خشونت علیه کودکان

سازمان وظیفه عمومی ناجا اعلام کردعضو کمیسیون بهداشت و درمان انتقاد کردنایب رئیس کمیسیون حقوقی و قضایی:مدیرعامل ستاد دیه خبر داد

زندانی شدن ۸۴۰۰ نفر
به خاطر چک برگشتی

طرح توزیع مواد مخدر دولتی 
تصویب شد 

خلأ قانونی برای برخورد با 
متخلفان حوزه طب سنتی

فراخوان مشمولان کاردانی، دیپلم 
و زیردیپلم در مرداد 

تسنیم: مدیرعامل ستاد دیه کشور می گوید در حال حاضر 
8۴۰۰ نفر در کشور به خاطر صدور چک بلا محل در زندان 

به سر می برند.
سید اسدالله جولایی اظهار کرد: هم اکنون از ۱۲ هزار زندانی 
جرایم غیرعمد حاضر در زندان های کشور، 8۴۰۰ مددجو 

بابت صدور چک در زندان حضور دارند. 
وی گفت: متأسفانه در بین گروه هایی از مردم، فقر فرهنگی 
بیداد می کند. این فاجعه که امروز ۲۵۰۰ جوان آماده بکار 
و نیروی انسانی فعال ملی بابت مهریه در زندان بسرمی برند، 
بیــش از آن که مربوط به »نقص قوانین« باشــد، مربوط به 
»نقض قانون« اســت و به نبود فرهنــگ متعالی ربط دارد. 
فرهنگی که به برکت اسلام و به پشتوانه تاریخی این ملت در 

غنای آن شکی نیست.
وی گفت:هم اکنون به ترتیب اســتان های فارس با ۱۲۱۷ 
زندانی، تهران با ۹۴۹ مددجو و گیلان با 8۵۳ بدهکار مالی 
و دیه بیشــترین تعداد زندانیان جرایم غیرعمد را میزبانی 

می کنند.

 رکنا: نایب رئیس کمیســیون حقوقی و قضایی از تصویب 
طرح توزیع مواد مخدر دولتی در این کمیسیون خبر داد. 

محمد کاظمی در واکنش به اظهــارات قائم مقام دبیرکل 
ستاد مبارزه با موادمخدر مبنی بر رد شدن طرح توزیع مواد 
مخــدر دولتی در مجلس، ضمن تکذیب این اظهارات بیان 
داشت: دولت موظف اســت به منظور کاهش مصرف مواد 
مخدر و درمان معتادان و جلوگیری از آسیب های اجتماعی 
ناشی از استعمال مواد مخدر از طریق شناسایی معتادان و 
تأمین نیاز آن ها به طور صحیح، رابطه مصرف کنندگان مواد 
مخدر و قاچاقچیان را پس از لازم الاجرا شــدن این قانون، 

قطع کند.
وی افزود: آیین نامه اجرایی این تبصره با پیشــنهاد ســتاد 
مبارزه با مواد مخدر و تأیید رئیس قوه قضائیه حداکثر ظرف 

۶ ماه تهیه و قابل اجرا خواهد بود.
کاظمی گفت: دولت موظف شده است، مواد مخدر مورد نیاز 
را در مراکز خاص و با شیوه های مطالعه شده در اختیار افراد 

قرار دهد.

خانه ملت: عضو کمیسیون بهداشت و درمان گفت: سیستم 
نظارتی مناسبی برای جلوگیری از حضور افراد غیرمتخصص 

در حوزه طب سنتی وجود ندارد.
احمد حمزه در واکنش به اظهارات مشــاور وزیر و مدیرکل 
طب ســنتی وزارت بهداشت مبنی بر اینکه برخی افراد در 
حوزه طب ســنتی با منع بیماران از مراجعه به پزشک آنان 
را به استفاده از شیوه های درمانی نادرست ترغیب می کنند، 
گفت: متأسفانه سیستم نظارتی مناسبی وجود ندارد که از 
حضور افراد غیرمتخصص در این زمینه جلوگیری شــود و 
در واقع برخی افراد بدون هیچ گونه تخصصی در این حوزه 

فعالیت می کنند.
وی بــا انتقاد از اینکه برخی افراد با ادعاهای دروغین درباره 
طب سنتی سلامت مردم را به خطر می اندازند، تصریح کرد: 
برخی از این افراد ادعاهای کذب و عجیبی مانند درمان انواع 
سرطان، ام اس و دیگر بیماری ها را مطرح می کنند، این در 
حالی است که هیچ پزشکی با قاطعیت نمی تواند از درمان 

این بیماری ها سخن بگوید.

مهر: ســازمان وظیفه عمومی ناجــا در اطلاعیه ای تمامی 
مشــمولان کاردانی، دیپلم و زیردیپلم دارای برگ آماده به 
خدمت به تاریخ نوزدهم مرداد ۱۳۹۶ را به خدمت سربازی 

فراخواند.
این ســازمان در اطلاعیه ای اعلام کرد: تمامی مشــمولان 
کاردانــی، دیپلم و زیردیپلم متولد ۱۳۵۵ تــا پایان مرداد 
۱۳۷8 که برگ آماده به خدمت به تاریخ ۹۶/۵/۱۹ دریافت 
کرده اند، باید با مراجعه به یکی از دفاتر خدمات الکترونیک 
انتظامی )پلیس+۱۰( برگ معرفی نامه مشمولان به مراکز 
 آمــوزش را دریافــت و برابر اطلاعات منــدرج در آن اقدام 

کنند.
در ایــن اطلاعیه آمده اســت؛ مشــمولان ســاکن تهران 
بزرگ می بایست ســاعت ۶ صبح پنجشنبه نوزدهم مرداد 
۱۳۹۶ و مشــمولان ساکن سایر استان ها نیز ساعت هفت 
صبــح تاریخ ذکر شــده، در محل و مراکــزی که در برگ 
معرفی نامه مشــمولان به مراکز آموزش نیروهای مســلح 
 اعلام شــده، حضور یابند تا به خدمت دوره ضرورت اعزام 

شوند.
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